
Protokół Nr XXIV/08
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 29 września 2008 roku

Otwarcia XXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał  Przewodniczący 

Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Kazimierz  Ryszewski  o  godzinie  1400 

w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał 

zebranych  radnych  oraz  zaproszonych  gości  (listy  obecności  załączono  do 

protokołu).  Szczególnie  serdecznie  powitał  Pana  Fritza  Homanna 

Przewodniczącego Rady Nadzorczej ,,Homanit Polska” 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach 

bierze  udział  15  radnych,  co  stanowi  100%  ustawowego  składu  Rady 

i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Ad. 1b 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Kazimierz  Ryszewski  stwierdził,  że 

radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji i zwrócił się z pytaniem, czy są 

do  niego  propozycje  zmian?  Nie  zostały  zgłoszone.  Przewodniczący  Rady 

zaproponował zmianę w związku z tym, że porządek obrad jest bardzo obszerny, 

aby  nie  zatrzymywać  Pana  Homanna  dłużej  niż  to  jest  konieczne  punkt  w 

sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Karlina umieścić jako punkt drugi, 

po sprawach regulaminowych. 

Zmiana  do  porządku  obrad  została  przyjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania radnych.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  przedstawił  porządek  obrad 

wraz ze zmianą. Porządek został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego 

i jednomyślnego głosowania.



Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej.

2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nadania  Honorowego  Obywatelstwa 
Karlina.

3. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta i  Gminy Karlino o pracy w okresie 
międzysesyjnym.

4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Wolne wnioski i informacje.
6. Informacja  na  temat  działalności  Związku  Miast  i  Gmin  Dorzecza 

Parsęty.
7. Informacja  na  temat  działalności  Warsztatu  Terapii  Zajęciowej 

,,Iskierka”  w Karlinie.
8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2008 

roku  oraz  przebiegu  wykonania  planu  finansowego 
samorządowej instytucji kultury: 
a) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok,
b) zaciągnięcia  kredytu  bankowego  na  finansowanie  planowanego 

deficytu budżetu Gminy Karlino,
c) udzielenia poręczenia dla Wspólnoty Mieszkaniowej Nieruchomości,
d) zmian  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 

Wodnej na rok 2008,                                                        
e) zmiany  uchwały  w  sprawie  utworzenia  jednostki  budżetowej 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie,
f) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy 

nieruchomości gruntowych,
g) zbycia  nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Karlino  –  obręb 

Kowańcz,
h) zbycia  nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Karlino  –  obręb 

Lubiechowo,
i) przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Karlino na lata 

2007 – 2013,
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j) przyjęcia  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji  Obszarów  Wiejskich 
Gminy Karlino na lata 2007 – 2013,

k) przyjęcia ,,Planu Odnowy Miejscowości Kozia Góra, gmina Karlino 
na lata 2007 – 2013”,

l)  przyjęcia ,,Planu Odnowy Miejscowości Syrkowice,  gmina Karlino 
na lata 2007 – 2013”,

ł)  ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta i Gminy Karlino 
Pana Waldemara Miśko.

10.Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski.
11.Zakończenie XXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 

Ad. 1c

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

stwierdził, że protokół z XXIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do 

wglądu w Biurze Rady i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści 

uwagi  lub  wnioski  do  wniesienia?  Ponieważ  nie  zostały  zgłoszone 

Przewodniczący zaproponował przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  protokół  Nr  XXIII/08 

z XXIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej w dniu 24 lipca 2008 roku 

został przyjęty. 

Ad. 2

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawił 

radnym  wniosek  o  nadanie  Honorowego  Obywatelstwa  Karlina  Panu  Fritz 

Homann, urodzonemu 31 stycznia 1963 roku (wniosek w formie pisemnej został 

przekazany Przewodniczącemu Rady i stanowi załącznik do protokołu). Dodał, 

że honorowe obywatelstwo może otrzymać osoba, która nie jest zameldowana 

na  terenie  Gminy  Karlino,  ale  ma  zasługi  i  działa  na  rzecz  tego  miasta 

w  różnych  sferach,  czy  gospodarczej,  społecznej,  czy  jakiejkolwiek  innej. 

3



Pierwszym Honorowym Obywatelem Karlina jest Pan Ingo Larsen, Duńczyk, 

który  był  Prezesem  Fundacji  Projekt  Ost,  która  przez  wiele  lat  wspierała 

mieszkańców  Gminy  Karlino  i  gminne  instytucje  materialnie,  czy  była  to 

odzież, żywność, meble. Podkreślił, że zdarzało się, iż tymi darami dzielono się 

z  innymi,  taka  sytuacja  miała  miejsce,  kiedy  przyjechały  samochody  Tir 

zapełnione  wannami,  sedesami  i  umywalkami,  skorzystały  z  tych  darów 

wówczas również domy dziecka, inne instytucje publiczne i w uznaniu zasług 

kilka  lat  temu  taki  tytuł  został  przyznany  Panu  Larsen.  Na  dzisiejszej  sesji 

przyznany  zostanie  po  raz  drugi  tytuł  Honorowego Obywatela  Karlina  Panu 

Fritz  Homann.  Zakład  Płyt  Pilśniowych  i  Wiórowych,  a  następnie  Spółka 

,,Alpex”  przeżywały  ogromne  problemy,  pierwszy  raz  w  latach 

dziewięćdziesiątych,  kiedy  rozpoczął  się  proces  likwidacji  tych  zakładów, 

ogromne zwolnienia,  ubytek w dochodach budżetu,  w budżetach domowych, 

wzrost bezrobocia i kłopoty dla mieszkańców i Gminy. Następnie zakład odżył, 

powstała  spółka  wierzycieli,  a  po  kilku  latach  ponowne  problemy i  kłopoty 

i  zakład  postawiony  w  stan  upadłości.  Na  tyle  na  ile  można  było  podjęto 

działania i poszukiwania inwestora. Na początku wydawało się, że może to być 

,,Kronospan” ze Szczecinka,  takie rozmowy były prowadzone, ale były również 

wewnętrzne obawy, że jeśli  ta firma przejmie zakład,  to tylko po to,  aby go 

zamknąć i wyeliminować konkurencję. W trakcie rozmów i negocjacji pojawił 

się  inny  inwestor  Pan  Homann,  który  rozpoczął  rozmowy  z  syndykiem, 

z  Gminą,  ponieważ  ważne  było,  aby  firma  na  starcie  mogła  uzyskać  ulgi 

podatkowe  w  postaci  specjalnej  strefy  ekonomicznej,  co  również  się  udało. 

Dziś, po trzech latach firma zatrudnia 360, a w 2005 roku zatrudnienie wynosiło 

około 260 osób. W tym okresie wydarzyło się bardzo wiele, ogromne inwestycje 

idące w dziesiątki milionów, nowe dwie lakiernie, nowy ciąg technologiczny, 

dwa kombajny do konfekcjonowania płyt, to co najważniejsze dla mieszkańców 

to, że dzięki temu inwestorowi uzyskali oni poczucie stabilności, że firma nie 

została kupiona po to, aby ją zamknąć, ale żeby ją rozwijać. Te 360 osób, które 

tam pracują,  to  tak  naprawdę około  1000 osób,  które  są  utrzymywane z  tej 
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pracy, nie licząc firm współpracujących. Przytoczył badania ogólnie dostępne, 

mówiące o tym, że tego typu firma produkcyjna przez to, że produkuje generuje 

wokół siebie w usługach, handlu od 3 do 5 miejsc pracy, należy pamiętać jak 

bardzo jest to istotne, jak ważne są firmy produkcyjne w Gminie. Ktoś mógłby 

powiedzieć, że po to się prowadzi firmę, aby czerpać zyski, to jest prawda, ale 

też istotne jest to, że Pan Homann podejmując decyzję o ,,wejściu” w Karlino 

podejmował też spore ryzyko. Należy pamiętać w jakim otoczeniu pracuje ta 

firma, potentatów tej  branży,  ale  pomimo tego decyzja  była pozytywna.  Być 

może Pan Homann potwierdzi oficjalnie, że Rada, Burmistrz również mięli swój 

udział w tym, że decyzja była pozytywna. Ale odrębną kwestią jest działalność 

gospodarcza,  korzyści  jakie  ma  Gmina  i  jej  mieszkańcy,  ale  trzeba  też 

wspomnieć o wielu gestach finansowych ze strony Pana Homanna w kierunku 

różnych instytucji, czy to są gesty rzędu kilku tysięcy, czy taki gest jak ostatnio, 

darowizna na rzecz Szkoły Podstawowej w Karlinie  w wysokości  200.000zł, 

dzięki czemu będzie można rozpocząć tak długo oczekiwany remont stołówki 

szkolnej, z której posiłki przekazywane są do wszystkich szkół. Powiedział też, 

że ma wrażenie i przeczucie, że nie jest to ostatni gest Pana Homanna i tej firmy 

i nie dlatego, że w dniu dzisiejszym ma otrzymać tytuł Honorowego Obywatela 

Karlina.  Jego  gesty  wypływają  z  tego  jakim jest  człowiekiem,  takim,  który 

oprócz  pilnowania swojego biznesu, co jest oczywiste,  ma jeszcze serce dla 

tych, którzy tego serca potrzebują. Z tych powodów na ręce Przewodniczącego 

Rady  złożony  został  wniosek  do  radnych  o  przyznanie  Honorowego 

Obywatelstwa Karlina Panu Fritz Homann.      

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił obecnym treść projektu uchwały w sprawie nadania Honorowego 

Obywatelstwa Karlina.  

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

2  radnych  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  głosowania  uchwała 

Nr XXIV/234/08 została podjęta.
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Burmistrz  Miasta i  Gminy Pan Waldemar Miśko,  Przewodniczący  Rady 

Pan  Kazimierz  Ryszewski  oraz Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Karlino  Pani 

Danuta Piwowarczyk na potwierdzenie podjętej  uchwały wręczyli  dokument 

potwierdzający  Honorowe  Obywatelstwo  Gminy  Karlino,  kwiaty  oraz 

symboliczny klucz do ,,bram miasta”.

Pan  Fritz  Homann  zwracając  się  do  Przewodniczącego  Rady  Pana 

Ryszewskiego, Wiceprzewodniczących Rady, radnych, Burmistrza, Pań i Panów 

powiedział,  że  jest  zaskoczony  takim wyróżnieniem.  Podkreślił,  że  nie  chce 

zanudzać  obecnych  zbyt  długimi  przemowami,  posłuży  się  więc  cytatem 

Sir Winstona Churchilla ,,Najlepsze są krótkie, proste słowa, a najlepsze są te, 

które pozostają niewypowiedziane”. Powiedział jeszcze raz, że jest to dla niego 

ogromne  wyróżnienie  i  potwierdził,  że  tak  jak  Burmistrz  Miśko  podkreślił 

w  swojej  wypowiedzi,  dużo  odwagi  znalazło  się  z  podjęciu  zamierzeń 

inwestycyjnych  w Karlinie.  Ostatnie  trzy  lata  były  wspólną  pracą  i  chciałby 

serdecznie podziękować za udzielone wsparcie. W dzisiejszych czasach, kiedy 

wszyscy  mówią  o  kryzysie  finansowym  w  gospodarce  światowej  należy 

stwierdzić,  że nie są to łatwe czasy.  Powiedział,  że pozostaje do dyspozycji, 

uważa  się  za  szefa  z  którym  można  porozmawiać,  którego  można  dotknąć. 

Dziękując  jeszcze  raz  zaprosił  do  obejrzenia  firmy  podczas  jego  następnej 

wizyty w Karlinie,  kiedy osobiście oprowadzi gości po zakładzie,  aby mogli 

zobaczyć osobiście jak było wcześniej, a jak jest obecnie. 

Pan  Kazimierz  Ryszewski  podziękował  za  zaproszenie  i  dodał,  że  bardzo 

chętnie zwiedzi zakład dziś, ponieważ wcześniej kilka lat w nim przepracował. 

Następnie  powitał  Pana  Roberta  Madejskiego  Radnego  Rady  Powiatu 

Białogardzkiego.
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Ad. 3

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawił 

sprawozdanie o pracy Urzędu w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 24 lipca do 

dnia  29  września  2008  roku  (informacja  załączona  do  protokołu).  Na  sesji 

lipcowej wspominał już, ale ponieważ była to sesja nadzwyczajna nie wszyscy 

usłyszeli  wyniki  rankingu  organizowanego  przez  Dziennik  ,,Rzeczpospolita”, 

dlatego zrobi to jeszcze raz. Kiedyś to była ,,Złota setka samorządów” obecnie 

jest  to  ,,Ranking  samorządów”.  Gmina  Karlino  w  roku  ubiegłym  również 

znalazła się w tej setce gmin miejskich i miejsko - wiejskich na 62 miejscu. 

W skład kapituły rankingu wchodzi między innymi Prof. Buzek, ale również 

Ministerstwa  Rozwoju  Regionalnego  i  Finansów,  jest  oceniana  kondycja 

finansowa Gminy, to  też należy podkreślić  mając na względzie wypowiedzi 

niektórych  osób,  jak  bardzo  Gmina Karlino  jest  zadłużona  i  że  zbankrutuje, 

a gdyby ocena finansowa dla Gminy Karlino nie była pozytywna nie byłoby 

szans  na  znalezienie  się  w  tym  rankingu.  Oceniana  jest  między  innymi 

dynamika  wzrostu  wydatków  majątkowych  w  przeliczeniu  na  jednego 

mieszkańca, wartość środków unijnych w przeliczeniu na jednego mieszkańca, 

zadłużenie  w  stosunku  do  dochodów  w  latach  2004  –  2007,  nadwyżka 

operacyjna  w  tych  samych  latach,  dynamika  wzrostu  dochodów  własnych, 

relacje nakładów inwestycyjnych do przyrostu zadłużenia i jeszcze kilka innych 

czynników. Gmina Karlino w roku bieżącym znalazła się na miejscu 26 i jest to 

3  miejsce  w  Województwie  Zachodniopomorskim,  za  Goleniowem 

i Kołobrzegiem, a przed Mieszkowicami miejsce 43, Połczynem Zdrój miejsce 

52 i Białogardem miejsce 63. Podkreślił kilka liczb istotnych w tym rankingu, 

czyli dochody własne na osobę 4.007zł, Kąty Wrocławskie 1 miejsce 3.229zł, 

wydatki  5.177zł,  Kąty  Wrocławskie  2.885zł.  Drugi  ranking  ,,Europejski 

Samorząd”,  jak  samorządy  w  Polsce  wykorzystują  środki  unijne,  w  tym 

rankingu  gmin  miejskich  i  miejsko  –  wiejskich  Gmina  Karlino  zajęła  13, 

a w województwie Zachodniopomorskim 1 miejsce, następnie Borne Sulinowo 

miejsce  16,  Cedynia  44,  Darłowo  56  oraz  Kołobrzeg  82  miejsce.  W  tym 
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rankingu  oceniana  była  przede  wszystkim  skuteczność  pozyskiwania 

i  wydawania  środków  unijnych.  Nie  tylko  podpisane  umowy,  ale  również 

zrealizowane  inwestycje  i  środki,  które  do  Gminy  wróciły.  Następne  ważne 

wydarzenie miało miejsce w Daszewie w dniu 6 września br.  to przekazanie 

samochodu na potrzeby OSP Daszewo, nie jest to nowy samochód, ale jeszcze 

będzie długie lata służył, koszt zakupu to 80.000zł, ponieważ zaplanowane było 

ponad  100.000zł,  pozostałe  środki  zostały  wykorzystane  na  zrobienie  bram 

wjazdowych w strażnicy w Domacynie i Daszewie. Następną ważną informacją 

jest fakt otrzymania przez Gminę Karlino głównej nagrody ,,Gminy Fair Play”, 

jest  to  ważne  wyróżnienie  pokazujące  skuteczność  i  jakość  działania. 

Poinformował,  że  wygląda  na  to,  iż  Gmina  otrzyma  dodatkowe  środki 

z  Zintegrowanego  Programu  Rozwoju  Regionalnego  Województwa 

Zachodniopomorskiego.  Po podsumowaniu  okazało  się,  że  są  środki  w skali 

kraju, które zostały rozdysponowane na poszczególne Województwa i projekt 

dotyczący  rewitalizacji  może  się  ubiegać  o  dofinansowanie  i  takie  wnioski 

zostały  złożone.  Będą  to  pokaźne  środki,  ale  temat  będzie  omawiany  na 

następnej sesji, kiedy już zapadnie decyzja o rozdysponowaniu tych środków. 

Został  złożony  do  Starosty  Powiatu  Białogardzkiego  wniosek  o  zawarcie 

porozumienia  na   współfinansowanie  budowy  hali  sportowej  w  Karlinie, 

deklaracja Zarządu Powiatu mówi o 3.000.000zł. Ponadto czynione są zabiegi, 

aby  pozyskać  dofinansowanie  z  Regionalnego  Programu  Operacyjnego. 

Przypomniał, że wartość netto planowanej inwestycji, to 16.000.000zł, a w ROP 

można  ubiegać  się  o  50%  nakładów.  Nabór  powinien  mieć  miejsce 

w  październiku  lub  listopadzie  br.  Burmistrz  oraz  jego  Zastępca  Pan 

Lewandowski  przeprowadzili  rozmowy ze wspólnikami Spółki  z  o.o.  Zakład 

Składowania  i  Unieszkodliwiania  Odpadów  w  Krzywopłotach.  Pan  Miśko 

podkreślił,  że  bardzo  mocno  zaangażował  się  w  tę  rozmowę,  a  właściwie 

rozmowę z Burmistrzem Strzałkowskim Pan Starosta Bagiński i wydaje się, że 

udało mu się przekonać Burmistrza Miasta Białogard, że w Karlinie nie będzie 

wysypiska  śmieci.  W dalszym ciągu kontynuowane będą  rozmowy na  temat 
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dalszych rozwiązań w tej kwestii, na dzień dzisiejszy wszystko wskazuje na to, 

że  będzie  sortownia  i  kompostownia  w  Kołobrzegu,  ale  jest  pomysł,  aby 

w  Krzywopłotach  zlokalizowana  została  stacja,  może  nie  przesypowa,  ale 

pośrednią, co oznacza, że śmieci z Powiatu nadal będą wjeżdżały do hali, tam 

będzie  maszyna  do  zgniatania  i  zgniecione  śmieci  będą  pakowane  do 

transporterów,  chodzi  o  pomniejszenie  kosztów transportu.  Został  ogłoszony 

Narodowy Program Budowy Dróg Lokalnych i jest to bardzo duża szansa na 

pozyskanie dodatkowych środków. Przypomniał,  że w ramach RPO na drogi 

lokalne  można  uzyskać  maksymalnie  500.000EURO,  a  w  gminie  wartość 

zadania dróg ,,nad Parsętą” to jest koszt około 8.000.000zł, a 500.000EURO to 

tylko  około  1.700.000zł,  natomiast  z  Programu  Budowy  Dróg  Lokalnych 

dofinansowanie może być nawet w wysokości 50% wartości zadania. Na pewno 

zostaną  podjęte  działania  o  pozyskanie  tych  środków.  W  nocy  zostanie 

zawieziony wniosek Gminy Karlino razem z Gminą Białogard, Połczyn Zdrój, 

Ustronie  Morskie,  Barwice  i  Tychowo  dotyczący  rewitalizacji  obiektów 

zabytkowych. Są to środki dzielone na szczeblu centralnym, Gmina Karlino jest 

liderem  tego  projektu  i  podpisuje  wniosek.  Natomiast  w  Gminie  Karlino 

planowana jest rewitalizacja kościoła w Karlinie, Karścinie, Lubiechowie oraz 

park zabytkowy na ulicy Waryńskiego. Oferta, jeśli chodzi o kościoły została 

złożona  do  wszystkich  proboszczów,  a  zasada  była  jasna,  należało  określić 

zakres rzeczowy i złożyć deklarację, że 7,5% parafia pokryje kosztów. Wielkość 

dofinansowania  z  funduszy  unijnych  wynosi  85%,  pozostałe  7,5% zostałoby 

pokryte z budżetu Gminy. Podkreślił, że bardzo mocno wspierany jest wniosek 

przez  Panią  Senator  Annę  Sztark  z  Białogardu  i  Pana  Posła  Gawłowskiego. 

Powiedział  też  o  jednym  z  ostatnich  pomysłów,  który  wzbudza  różne 

kontrowersje,  chodzi  o  muzeum  największego  wytrysku  ropy  naftowej 

w  Europie.  Pomysł  był  przedstawiany  różnym  ekspertom  od  turystyki, 

marketingu i od produktów turystycznych, którzy twierdzą, że jest to świetny 

pomysł i trzeba go zrealizować, a będzie on generował dla Gminy dochody. Jest 

to  muzeum,  które  obok  samego  obiektu  może  być  rozbudowane  o  część 
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edukacyjną,  doświadczalną,  wiele  rzeczy  można  pokazać.  Stwierdził,  że 

realizacja  tego zadania  ma sens,  usytuowanie  go w centrum i  połączenie  go 

z rewitalizowaną częścią i  tym co się będzie działo na wyspie,  to przyniesie 

nadspodziewany  efekt.  Okres  realizacji  trudno  określić,  na  pewno  w  roku 

bieżącym, lub na początku przyszłego koncepcja i wizualizacja, później projekt 

techniczny,  a  sama  realizacja  po  2010  roku.  Burmistrz  Miśko  przedstawił 

wyniku konkursów ,,Najładniejsza Wieś Gminy Karlino” oraz ,,Najładniejsza 

Zagroda Wiejska” i wręczył Panu Franciszkowi Nadziejko Sołtysowi Sołectwa 

Daszewo  nieodebrany  dotąd  list  gratulacyjny  dla  mieszkańców  Sołectwa  za 

zajęcie III miejsca w konkursie na najładniejszą wieś, powiedział, że pozostałe 

nagrody zostały wręczone w trakcie zorganizowanych w Domacynie Dożynek 

Gminnych,  wówczas  powiedział  też,  że  należałoby  nagrody  dla  sołectw 

podwoić,  ponieważ  będzie  to  mobilizacja  dla  innych,  aby  coś  wokół  siebie 

zrobić.  Następnie  na  ręce  Pani  Stanisławy  Łepeckiej  Sołtysa  – 

Przewodniczącego  Rady  Sołeckiej  z  Domacyna  wręczył  bukiet  kwiatów 

podkreślając,  że  podziękowania  należą  się  wielu  osobom  które  zajęły  się 

organizacją  imprezy i  zrobiły  to  na  tak  wysokim poziomie,  podkreślił  to  co 

zrobiła Pani Maria Pałka wraz z dziećmi ze Szkoły Podstawowej w Karwinie, 

przepiękny występ. Dodał, że oglądał te dzieci rok wcześniej, ale po roku widać, 

jak wiele się nauczyły i jak bardzo rozwinęły. Podziękowania należą się również 

szefowi  OSP  w  Domacynie  Panu  Grzankowskiemu  oraz  strażakom,  którzy 

uczestniczyli w organizacji imprezy i bardzo się angażowali. Pan Miśko wręczył 

także kwiaty i złożył gratulacje na ręce Pani Anny Rząsa z okazji dziesięciolecia 

Białogardzkiej  Telewizji  Kablowej.  Podkreślił  niezależność,  profesjonalizm 

i  obiektywizm Białogardzkiej  Telewizji  Kablowej  pokazując  życie  codzienne 

regionu, Powiatu Białogardzkiego, w tym również Gminy Karlino. Życzył, aby 

tak było nadal, aby Białogardzka Telewizja pomagała samorządom uaktywniać 

mieszkańców wsi, miasta czy osiedla do działanie samego dla siebie. Skończyły 

się czasy, choć nie wszyscy potrafią to zrozumieć, że naczelni, burmistrz, czy 
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gmina  robi  wszystko  za  wszystkich.  Potrzebna  jest  inicjatywa  lokalnej 

społeczności, a samorząd jest od tego, aby takie inicjatywy wspierać.      

Ad. 4

Pan Sławomir Kaczmarek Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że 

w  większości  miejscowości  w  gminie  są  świetlice  wiejskie,  planowana  jest 

również  budowa nowych  w Koziej  Górze  i  Syrkowicach.  Inna  sytuacja  jest 

w Karwinie i Karścinie, tam nie ma świetlic i nie jest planowana ich budowa, ale 

można byłoby wykorzystać  na ten cel  pomieszczenia w szkołach, należałoby 

tylko  zapewnić  odpowiednie  środki.  Podkreślił,  że  wielokrotnie  poruszał  tę 

sprawę na posiedzeniach komisji Rady oraz na sesji, jednak nie przyniosło to 

satysfakcjonujących efektów, dlatego w dniu dzisiejszym zgodnie z § 36 Statut 

Gminy Karlino na ręce Przewodniczącego Rady złożył interpelację.

Pan  Marek  Depta  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwracając  się  do 

Burmistrza powiedział, że do momentu, do kiedy nie zostanie zrobiona ścieżka 

rowerowa  do  ,,Homanitu”  byłaby  potrzeba  wystąpienia  do  odpowiednich 

instytucji  i  ustawienie  znaków drogowych ,,uwaga rowerzyści”  wzdłuż  ulicy 

Kołobrzeskiej,  po  obu  stronach.  Powiedział,  że  wielu  pracowników  Spółki 

,,Homanit”  dojeżdża  do  pracy  rowerem,  a  na  tej  drodze  jest  duży  ruch 

samochodowy.

Ad. 5

Pan  Bogdan  Piłkowski  mieszkaniec  Karlina  powiedział  mieszkańcy  ulic 

Chrobrego, Ogrodowej i Słonecznej zwrócili się z petycją do Burmistrza, były ta 

też  podpięte  pisma  Zarządu  Osiedla,  że  po  tych  ulicach  jeżdżą  ciężkie 

samochody  powyżej  3,5t.  Znaki  na  ulicy  Chrobrego  zostały  zmienione, 

postawiono  znak,  że  jest  to  strefa  zamieszkania,  zmieniły  się  przepisy,  jest 
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ograniczenie  do  20km/h,  jednak  nie  jest  to  respektowane.  Na  tej  ulicy  nie 

postawi się radaru. Dotychczas było 3,5t, a obecnie mogą jeździć samochody, 

które mają 20t. Powodem jest to, że ustawiono znak, że mogą jeździć pojazdy, 

które mają 5t nacisku na oś, jeśli więc są cztery pojedyncze osie, może jechać 

samochód, który ma 20t,  a  te  pojazdy nie jeżdżą z prędkością 20km/h tylko 

szybciej.  Tam  są  stare  budynki  i  może  dojść  do  tego,  że  popękają  z  tego 

powodu.  Gdyby  została  wyremontowana  droga  i  byłaby  porządna  to  byłoby 

fajnie.  Miła  była  wiadomość usłyszana  od Burmistrza,  że  będą  pieniądze  na 

drogi i dodał, że rozumie, iż zostanie ujęta jedna z dróg i coś ulegnie poprawie 

na Osiedlu nr 2 w Karlinie. Zaapelował, aby wziąć pod uwagę, że domy na ulicy 

Chrobrego zostały wybudowane w 35 – 36 roku, nie wszystkie bo na przykład 

Pani  radna  ma  nowszy,  z  lat  80-tych.  Znak  wjazd  do  strefy  zamieszkania, 

parkowanie  jest  tylko  dozwolone  w  miejscach  oznakowanych,  jest  zatoczka 

parkingowa, ale nie ma tam znaku. Zwrócił się też z pytaniem, czy samochody 

właścicieli  znajdujących się tam nieruchomości mogą obok swojego budynku 

pozostawić  samochód  na  pięć  minut,  po  to,  aby  na  przykład  wypakować 

zakupy?  Czy  mieszkaniec  może  zostać  za  to  ukarany?  Jakiś  policjant 

poinformował  mojego  sąsiada,  że  jeśli  będzie  w patrolu,  to  może on  zostać 

ukarany mandatem, ale inny sąsiad rozmawiał z kimś ze Straży Miejskiej lub 

innym  policjantem  i  mówił,  że  usłyszał,  że  samochód  nie  może  zostać 

zaparkowany, jeśli  pozostanie mniej  niż 1,5m na chodniku. Dlatego poprosił, 

aby było wiadomo, że obowiązuje wszystkich to co jest zapisane w Kodeksie 

ruchu drogowego. Kolejna sprawa, to brak oznakowania dróg do końca. To są 

sprawy  proste,  aby  postawić  słupki  z  nazwami  ulic.  Po  interwencji  został 

ustawiony znak na skrzyżowaniu ulic Chrobrego i Moniuszki, to fajnie, że radna 

z tego okręgu poparła pomysł, ale nadal brak jest znaków na skrzyżowaniach 

ulicy Chrobrego z  Ogrodową i  Słoneczną.  Niedawno była  sytuacja,  że  jakaś 

Pani  szukała  sklepu  meblowego  na  ulicy  Słonecznej,  otrzymała  informację, 

gdzie jest sklep meblowy, a także, że tam mieszka Pani, która jest właścicielką 
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sklepu  meblowego.  Byłoby  dobrze  gdyby  umieszczone  zostały  tabliczki,  jak 

nazywa się dana ulica. 

Przewodniczący Rady Pan Ryszewski  powiedział,  że do końca wypowiedzi 

pozostały jeszcze trzy minuty. Poprosił, aby wypowiedź była bardziej konkretna, 

natomiast  na  dłuższą  rozmowę  zaprosił  na  posiedzenia  komisji  oraz  dyżury 

radnych, a także do Przewodniczącego zarządu Osiedla oraz radnego       z 

danego okręgu. Dodał, że jego obowiązkiem jest pilnowanie porządku, aby sesja 

odbyła się sprawnie i z należytą godnością. Będzie chciał omówić                 z 

Burmistrzem i radnymi Rady Miejskiej propozycję zrobienia tak jak                 w 

Białogardzie trybuny przed sesją i wówczas każdy będzie mógł się                   w 

określonym czasie wypowiedzieć. Takie sytuacje nie powinny mieć miejsca na 

sesji, gdzie uchwalane jest prawo miejscowe, podejmowane są decyzje,  które 

mają skutkować w następnych miesiącach i latach.   

Pan Bogdan Piłkowski  zarzucił  Przewodniczącemu Rady, że nie przestrzega 

Statutu,  ponieważ  §  41  mówi,  że  głos  w dyskusji  nie  powinien  przekraczać 

20 minut, głos w sprawie interpelacji lub zapytania nie powinien przekroczyć 

15 minut, a w uzasadnionych przypadkach przewodniczący rady może pozwolić 

na przekroczenie czasu wystąpienia. W związku z tym, na wypowiedź pozostało 

mu nie 3, a 13minut.  

Pan Kazimierz Ryszewski odpowiedział, że ten zapis Statutu dotyczy radnych, 

obradom przewodniczy  Przewodniczący  Rady,  który  ustala  czas  wypowiedzi 

i jest to czas 5 minut na całą wypowiedź, czyli pozostały jeszcze 3 minuty.

Pan Piłkowski  powiedział, że Burmistrz w dniu dzisiejszym mówił o wielkim 

skoku w rankingach, mówi się też o zadłużeniu 24zł na jednego mieszkańca, 

stwierdził, że pamięta, iż w budżecie było 15.000.000zł, Burmistrz wyjaśniał, 

ale  nie  wszystko  zostało  usłyszane,  co  postara  się  sprawdzić,  jak  będzie 

protokół,  bo jeśli  jest  to kwota 24zł na mieszkańca,  mieszkańców jest  około 

10.000, to daje to kwotę 240.000, to gdzie się podziało 15.000.000zł, jaki jest 
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sposób  przeliczania.  Kolejna  sprawa  dotyczy  pojemników  do  selektywnej 

zbiórki. Takie pojemniki zostały ustawione na terenie Wioski Dziecięcej SOS, 

a  okazuje  się,  że  mieszkańcy  domów  położonych  obok  nie  mogą  z  nich 

korzystać, bo są one tylko na potrzeby mieszkańców Wioski. Stwierdził, że na 

sesji majowej został kilka razy obrażony przez Pana Ryszewskiego, w protokole 

z tamtej sesji jest zapisane, że Pan Ryszewski powiedział, że w wyborach do 

Rady Miejskiej zajął czwarte miejsce, a nie jest to prawdą, ponieważ miejsce 

było trzecie.

Przewodniczący Rady Pan Ryszewski stwierdził, że rzeczywiście się pomylił. 

Pan Bogdan Piłkowski  na poprzedniej  sesji  Pan Ryszewski zarzucił,  że Pan 

Piłkowski  na  sesji  kwietniowej  powiedział,  że  radni  dostają  jakieś  małe 

pieniądze, a potem, że są one duże. Na sesji kwietniowej takich wypowiedzi nie 

było, nie było też na sesji marcowej. Powiedział, że na sesji marcowej czytany 

był  przez  niego  protest,  który  podpisany  został  przez  Pana  Ryszarda 

Wapniarskiego.  Czy  był  współautorem tego protestu,  protestu  na pewno tak. 

Kolejny zarzut ze strony Pana Ryszewskiego dotyczył obraźliwej wypowiedzi 

dotyczącej  Pani Hałasa, że nie odbywa ona zebrań z wyborcami, ale to wynika 

ze  Statutu,  że  takie  spotkania  powinny  być  organizowane.  Przypomniał,  że 

mówił,  iż  dostała  4.000zł  diety,  ale  jego  wypowiedź  został  przerwana  przez 

Przewodniczącego i nie dał dokończyć, że chodziło o diety w skali roku, zgodził 

się,  że  należało  powiedzieć,  że  dostała  4.640zł,  a  Pan  Ryszewski  dostał 

13.000zł,  są  to ogólnie dostępne wiadomości  w internecie  w oświadczeniach 

majątkowych.  Zapoznał  się  z  oświadczeniami  Pana  Michalskiego  jako 

funkcyjnego,  Pani  Pogorzelskiej,  o  której  należy  powiedzieć,  że  jest  to 

fachowiec, który siedział i pracował gdzieś w księgowości.  

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski  przerwał wypowiedź Pana 

Piłkowskiego zwracając się do niego z pytaniem, co chce udowodnić swoim 

wystąpieniem. 
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Pan Piłkowski odpowiedział, że chodzi o udowodnienie, że nie jest prawdą, iż 

kogokolwiek obraził. 

Pan Ryszewski stwierdził, że Pan Piłkowski jest zdenerwowany, ale nie jest dla 

niego zrozumiałe, czy to chodzi o fakt, że zajął w wyborach trzecie miejsce i nie 

ma pieniędzy, które otrzymują radni? Jeszcze raz poprosił Pana Piłkowskiego 

o wypowiedzi na temat konkretnych spraw. Każdy ma dostęp do inetrnetu, są 

tam zamieszczane  oświadczenia  majątkowe.  Dlaczego nie  wypowiada  się  na 

temat tego, ile radni wydają pieniędzy właśnie ze swoich diet przekazując na 

przykład na  ,,światełko do nieba”, czy inne sprawy.   

Pan Bogdan Piłkowski mówił, że wie o tym, co robi z dietą Pan Grażyński, iż 

Pan Kurjata przekazał swoją dietę na zakup kuchni dla KOK, Pan Depta też 

przekazał na jakieś cele, o tym się mówi i jest to znane i taką informacją on 

dysponuje.  Pan  Ryszewski  zarzucił  mu,  że  ma  on  pretensje,  że  ktoś  pisze 

głupoty w oświadczeniach majątkowych, bo to prawda, ludzie robią błędy i to 

w  oświadczeniach  majątkowych,  które  już  były  sprawdzane  przez  Urząd 

Skarbowy. Zapytał, czy osoby tu obecne wiedzą, że jeden z radnych napisał, że 

jego majątek jest wart 100.000.000zł? 

Przewodniczący Rady Pan Ryszewski podziękował za wystąpienie, stwierdził, 

że  minął  czas  wypowiedzi,  zaprosił  za  miesiąc,  a  najodpowiedniej  byłoby, 

gdyby  Pan Piłkowski zgłosił się  do Przewodniczącego jednostki pomocniczej 

i radnego.

Pan Bogdan Piłkowski  stwierdził,  że chciałby tylko wyjaśnić jeszcze pewną 

kwestię  dotyczącą  zarzutu  ze  strony  Przewodniczącego  Rady,  żeby  Pan 

Piłkowski  wykazał  się  swoją  pracą  społeczną,  co  on  w swoim życiu  zrobił. 

W  związku  z  tym  Pan  Piłkowski  zaprezentował  obecnym  jakie  otrzymał 

dyplomy,  pamiątki  z  imprez  na  które  jeździł  z  młodzieżą,  różne  odznaki, 

plakietki z imprez i zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby nie zarzucał mu 

więcej, że nic nie robił społecznie. Ostatni sprawa dotyczy zarzutu w stosunku 
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do  jego  osoby,  że  Pani  Skarbnik  rozchorowała  się  przez  niego,  nie  jest  to 

prawdą,  ponieważ  ta  Pani  miała  zarezerwowany  pół  roku  wcześniej  szpital 

rehabilitacyjny.

Przewodniczący Rady Pan Ryszewski zwrócił się do obecnych, czy są jeszcze 

chętni do wypowiedzi w danym punkcie?

Pani Natalia Przygocka Sołtys Sołectwa Lubiechowo poprosiła o informację 

na temat sprzedawanego Parku w Lubiechowie. Park jest zabytkowy. Już została 

część parku sprzedana dla osoby, która miała remontować pałac, ale nie zrobiła 

ona nic, tylko wycinała drzewa. Była też sytuacja, że zaczęto wyciągać kamienie 

z  muru  wokół  parku,  potrzebna  była  interwencja.  Mieszkańcy  Lubiechowa 

obawiają się, że nie będą mogli korzystać z parku, jeśli zostanie on sprzedany, 

a jest to dobro ogółu. Chcielibyśmy, aby zabytkowy park, tak jak zabytkowy 

piękny kościół i służył dla mieszkańców. 

Pani  Gizela  Pietrzak  –  Kłys  Kierownik  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka 

Pomocy  Społecznej  w  Karlinie  opowiedziała  o  zdarzeniu,  które  miało 

miejsce  u  niej  w biurze,  przyszedł  petent  bezrobotny,  bez  prawa  do zasiłku 

niezadowolony, że zasiłek przyznany przez Ośrodek jest zbyt niski. Zapytany 

w trakcie rozmowy dlaczego nie idzie do pracy odpowiedział, że nie idzie bo 

jest  chory,  nie  posiada  orzeczenia  o  niepełnosprawności,  nie  ma  świadectwa 

lekarskie  potwierdzającego  chorobę,  a  widząc,  że  nie  uda  się  przekonać  do 

swoich nieszczęść oznajmił, że do pracy trzeba rano wstawać. Powiedziała, że 

przytoczyła  to  zdarzenie  jako  wstęp  do  informacji,  jaką  chce  przedstawić 

obecnym. Dzięki organizacji pozarządowej jaką jest Ochotnicza Straż Pożarna 

w Karlinie można podopiecznym rozdawać potrzebującym żywność pochodzącą 

z Banku Żywności. Sytuacja jest nieprzyjemna, ponieważ dotarły do Ośrodka 

informacje, że produkty żywnościowe są sprzedawane. W związku z tym, od 

nowego roku kalendarzowego wspólnie z Prezesem OSP Panem Ryszewskim 

podjęła decyzję, że nie będzie udzielana pomoc w tej formie. 
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Pan Marek Depta Radny Rady Miejskiej w Karlinie  zwracając się do Pana 

Piłkowskiego powiedział, że ma prawo decydować sam, co robi ze swoją dietą. 

Jeśli została ona przekazana dla przedszkolaków, to była to jego decyzja i nikt 

go do tego nie zmuszał. Nie rozumie, czy według Pana Piłkowskiego zrobił źle 

czy dobrze, ale to była jego decyzja.   

Ad. 6

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino - Przewodniczący 

Zarządu Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie  przedstawił 

prezentację  na  temat  Związku,  a  także  informację  na  temat  działalności, 

realizowanych zadań oraz zamierzeń na dalsze lata  (informacja załączona do 

protokołu).

Pan Ryszard Wapniarski Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 powiedział, 

że  w trakcie  informacji  Burmistrz  mówił  o  zakupie  sprzętu komputerowego, 

zwrócił się więc z pytaniem ile kosztuje taki zestaw komputerowy.  

Pan  Krystian  Matwiejczuk  Informatyk  w  Urzędzie  Miasta  i  Gminy 

w  Karlinie  odpowiedział,  że  koszt  zakupu  komputera,  plus  monitor,  plus 

oprogramowanie do 4.000zł. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  mieszkaniec  Karlina powiedział,  że  z  informacji 

przedstawionej  przez  Burmistrza  wynika,  iż  dofinansowanie  na  realizację 

wspólnego wniosku kilku gmin wyniesie 85%, ale należy na to zadanie wziąć 

kredyt i zapytał, czy jest ujęte wszystko, żeby nie było sytuacji jak w przypadku 

boisk, że trzeba było zrobić ogrodzenie i koszt byłby większy dla Gminy. Przy 

boiskach też było mówione, że otrzymujemy określoną kwotę, środków Gminy 

miało być 15%, a okazało się, że trzeba było wykonać dodatkowo ogrodzenie, 

trybuny, dodatkową infrastrukturę i poszło nie 15%, a dużo więcej.   
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Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

powiedział,  że zgodnie ze Statutem jest jeden punkt w porządku obrad sesji, 

w którym przewodniczący dopuszcza do wypowiedzi wszystkich, ale Karlino to 

mała Gmina i wszystkim powinno zależeć na współpracy, aby każdy mógł swoją 

uwagę zgłosić, ale bez złośliwości. W tym punkcie zrobił wyjątek, ale należy 

pamiętać, że według Statutu pytają radni.   

 

Ad. 7

Pani Anna Staniewicz Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej ,,Iskierka” 

w  Karlinie  przedstawiła  informację  na  temat  działalności  rehabilitacyjnej 

i wykorzystywania środków finansowych przez WTZ za okres od 1 stycznia do 

30 czerwca 2007 roku (informacja załączona do protokołu).

Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina powiedział, że bardzo ładny jest 

płot przy obiekcie WTZ od ulicy 4 Marca, ale czy od strony ulicy Spokojnej nie 

można było też wymienić ogrodzenia?

Pani Anna Staniewicz odpowiedziała, że nie ma w swoim budżecie środków na 

takie zadanie, ale jest cicha obietnica, że cały płot zostanie wymieniony na nowy 

do końca. 

Ad. 8

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawiła 

informację  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Karlino  za 

I  półrocze  2008  roku  oraz  przebiegu  wykonania  planu  finansowego 

samorządowej instytucji kultury.
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Ad. 8a

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  informacji 

o  przebiegu  wykonania  budżetu  za  I  półrocze  2008  roku  oraz  przebiegu 

wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXIV/235/08 

została podjęta. 

Ad. 9a

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawiła 

zmiany  do  budżetu  Miasta  i  Gminy  Karlino  na  2008  rok.  Po  dokonanych 

zmianach  budżet  zamyka  się  dochodami  w  wysokości  31.118.494,11zł, 

wydatkami  w  wysokości  30.599.172,42zł  oraz  nadwyżką  w  wysokości 

519.321,69zł.

Pan  Tomasz  Rusiecki  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy 

Karlino na 2008 rok.

W wyniku  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr  XXIV/236/08  została 

podjęta. 

Ad. 9b

Skarbnik Miasta i  Gminy Karlino Pani  Granat  omówiła  projekt  uchwały 

w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  bankowego  w  wysokości  300.000zł  na 

finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Karlino z przeznaczeniem 

na  sfinansowanie  zadania  pn.  ,,Remont  pomieszczeń  stołówki  w  Szkole 
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Podstawowej w Karlinie”. Spłata kredytu nastąpi z dochodów budżetu gminy 

w 2009 roku. Dodała też, że najkorzystniejszą ofertę przedstawił Bank Ochrony 

Środowiska Koszalin proponując marżę bankową w wysokości 0,2%. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Michalski przedstawił 

treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  bankowego  na 

finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Karlino. 

Radni  w  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  podjęli  uchwałę 

Nr XXIV/237/08 została podjęta. 

Ad. 9c

Skarbnik Miasta i  Gminy Karlino Pani  Granat  omówiła  projekt  uchwały 

w sprawie udzielenia poręczenia spłaty ze środków budżetu Gminy Karlino do 

kwoty  60.200,00zł  kredytu,  który  zaciągnie  Wspólnota  Mieszkaniowa 

Nieruchomości przy ulicy Konopnickiej 6 w Karlinie w Banku Spółdzielczym 

Białogard Oddział w Karlinie z przeznaczeniem na roboty budowlane związane 

z modernizacją instalacji c.o. (kotłowni) budynku Wspólnoty. Dodała, że Rada 

podejmowała już uchwałę w tej sprawie, ale 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Rusiecki  Tomasz 

przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego 

na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Karlino. 

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXIV/238/08 

została podjęta. 
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Ad. 9d

Pan Paweł Filipowicz Inspektor ds. Gospodarki Przestrzennej w Urzędzie 

Miasta  i  Gminy  w  Karlinie  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 

Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008. 

Po  dokonanych  zmianach  plan  przedstawia  się  dochodami  w  wysokości 

360.889,45zł oraz wydatkami w wysokości 360.889,45zł.

Pan Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  przedstawił 

treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  Gminnego  Funduszu  Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008.

Uchwała  Nr  XXIV/239/08  została  podjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania.

Ad. 9e

Pani  Gizela  Pietrzak  -  Kłys  Kierownik  Miejsko  -  Gminnego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Karlinie omówiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w  sprawie  utworzenia  jednostki  budżetowej  Miejsko-Gminnego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Karlinie. Zmiana dotyczy § 1, w którym uaktualnia się 

przepisy w oparciu o które pracuje Ośrodek oraz § 11 dotyczący organizacji 

wewnętrznej.

Pan Tomasz Rusiecki  przedstawił  treść projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały  w  sprawie  utworzenia  jednostki  budżetowej  Miejsko  –  Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie. 

W wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  radni   podjęli  uchwałę 

Nr XXIV/240/08. 
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Ad. 9f

Pan  Maciej  Myczka  Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Nieruchomości  w  Urzędzie  Miasta  i  Gminy  w  Karlinie  omówił  projekt 

uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  32  umów  dzierżawy 

nieruchomości  gruntowych  Gminy  Karlino,  których  przedmiotem  są 

nieruchomości dotychczas dzierżawione na podstawie umów zawartych na czas 

oznaczony do 3 lat.  

Pan  Dariusz  Michalski  przedstawił  treść  projektu  uchwały  w  sprawie 

wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości 

gruntowych.

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XXIV/241/08  została 

podjęta. 

Ad. 9g

Pan  Maciej  Myczka  Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Nieruchomości  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zbycia  nieruchomości 

położonej na terenie gminy Karlino – obręb Kowańcz, oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako działka nr 208/5 o powierzchni 0,0875ha.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Rusiecki  przedstawił treść projektu uchwały 

w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  położonej  na 

terenie gminy Karlino – obręb Kowańcz. 

Uchwała  Nr  XXIV/242/08  została  podjęta  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania 
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Ad. 9h

Kierownik Referatu Rolnictwa i  Gospodarki Nieruchomości Pan Myczka 

omówił również projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na 

terenie gminy Karlino – obręb Lubiechowo, oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako działka nr 200 o powierzchni 6,6259ha. Dodał, że Pani Sołtys Lubiechowa 

nie powinna obawiać się,  że ktoś kupi  park,  a potem go wytnie.  Nie jest  to 

możliwe,  ponieważ  jest  to  park  zabytkowy  i  każda  wycinka  musi  być 

uzgodniona  z  konserwatorem zabytków.  Podobnym przykładem jest  ,,wyspa 

biskupia”, to jest też zabytek. Przez prawie półtora roku z Komendantem Straży 

Miejskiej sprawdzano codziennie co się dzieje na wyspie, aby upilnować obiekt 

powinien on być dozorowany przez całą dobę. Obecnie rozpoczęły się już prace 

porządkowe,  które  wykonywane  są  przez  pracowników  zatrudnionych  przez 

nowego właściciela,  ale tylko w takim zakresie,  w jakim nie potrzeba zgody 

konserwatora. Osoby, które tam znalazły zatrudnienie są mieszkańcami Gminy 

Karlino, mają pracę, a przy okazji dzięki ich obecności nie dochodzi do aktów 

wandalizmu,  jakie  tam  miały  miejsce.  Należy  spodziewać  się,  że  podobna 

sytuacja będzie miała miejsce w parku w Lubiechowie. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Michalski przedstawił treść projektu uchwały 

w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  położonej  na 

terenie gminy Karlino – obręb Lubiechowo. 

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  radnych  Uchwała 

Nr XXIV/243/08 została podjęta 

Ad. 9i

Pan Paweł Filipowicz Inspektor ds. Gospodarki Przestrzennej w Urzędzie 

Miasta  i  Gminy  w  Karlinie  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia 

Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Karlino na lata 2007 – 2013.
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Rusiecki przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Karlino 

na lata 2007 – 2013.

Uchwała  Nr  XXIV/244/08  została  podjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania radnych.

Ad. 9j

Pan Paweł Filipowicz omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego 

Programu  Rewitalizacji  Obszarów Wiejskich  Gminy  Karlino  na  lata  2007  – 

2013.

Pan  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  treść 

projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji 

Obszarów Wiejskich Gminy Karlino na lata 2007 – 2013.

Radni  w  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  podjęli  uchwałę 

Nr XXIV/245/08.

Ad. 9k

Inspektor  ds.  Gospodarki  Przestrzennej  Pan  Paweł  Filipowicz  omówił 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Planu Odnowy Miejscowości Kozia Góra, 

gmina Karlino na lata 2007 – 2013”.

 Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przedstawił treść 

projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  ,,Planu  Odnowy  Miejscowości  Kozia 

Góra, gmina Karlino na lata 2007 – 2013”.

Uchwała  Nr  XXIV/246/08  została  podjęta  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania.
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Ad. 9l

Pan Paweł  Filipowicz  omówił  projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia  ,,Planu 

Odnowy Miejscowości Syrkowice, gmina Karlino na lata 2007 – 2013”.

 Pan  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  treść 

projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  ,,Planu  Odnowy  Miejscowości 

Syrkowice, gmina Karlino na lata 2007 – 2013”.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXIV/247/08 

została podjęta. 

Ad. 9ł

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Karlino 

poinformowała   zebranych,  że  22  kwietnia  2008  roku  zmienione  zostało 

rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 roku w sprawie zasad 

wynagradzania pracowników samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, 

starostwach  powiatowych  i  urzędach  marszałkowskich.  Zmiany  weszły 

w odpowiedni czasie, ale z zastrzeżeniem, że kwoty wynagrodzenia wchodzą 

w  życie  z  dniem 1  stycznia  2008  roku.  Kwoty  uległy  znacznym zmianom, 

szczególnie  wynagrodzenie  zasadnicze  i  dodatek  funkcyjny.  Wynagrodzenie 

zasadnicze w gminach do 15 tysięcy mieszkańców  wynosi od 4.200 – 5.900zł, 

dodatek  funkcyjny  od  1.500  –  1.900zł,  obligatoryjnym  składnikiem 

wynagrodzenia jest dodatek specjalny w kwocie wynoszącej co najmniej 20%, 

ale  nie  przekraczającej  40%  łącznie  wynagrodzenia  zasadniczego  i  dodatku 

funkcyjnego. Należny jest również dodatek za wieloletnią pracę.   

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

stwierdził,  że  Burmistrz  jako  organ  wykonawczy  wypełnia  uchwały  Rady 

i  realizuje  zadania  Gminy, są to  zadania  własne i  zadania  zlecone z zakresu 

administracji  rządowej.  Należy  podkreślić  działania  podejmowane  przez 
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Burmistrza,  które  pozytywnie  odbierana  są  przez  mieszkańców,  ale  również 

przedsiębiorców, urzędy państwowe i inne instytucje. Powiedział, że nie będzie 

powtarzał  po  Burmistrzu,  ale  należy  pamiętać  o  ,,Gminie  Fair Play”  czy 

,,Rankingu  Samorządów”  (uzasadnienie  do  uchwały  stanowi  załącznik  do 

protokołu).  Poinformował  również  obecnych,  że  większość  stałych  komisji 

Rady  zaproponowała  średni  wzrost  wynagrodzenia  Burmistrza  o  15% 

z wyrównaniem od 1 lipca 2008 roku i taka jest jego propozycja wynagrodzenia. 

Następnie przedstawił  projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 

Burmistrza Miasta i Gminy Karlino Pana Waldemara Miśko. 

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  11  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

3 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XXIV/248/08 została podjęta. 

Ad. 10

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  powiedział,  że 

interpelacja  Pana  Kaczmarka  i  jego  wniosek  dotyczący  utworzenia  świetlic 

wiejskich w obiektach szkolnych rozpatrywany będzie w momencie tworzenia 

budżetu na 2009 rok, podkreślił,  że nie ma uwag co do zasadności i że jakaś 

kwota na ten cel powinna się znaleźć. Zostanie skierowany wniosek do Zarządu 

Dróg Wojewódzkich o ustawienie stosownych znaków ostrzegających kierowców 

przed  wzmożonym  ruchem  rowerowym.  Stwierdził,  że  z  wypowiedzi  Pana 

Piłkowskiego wychwycił jedną istotną rzecz, to znaczy kwestię ruchu pojazdów 

o dużym tonażu Nie można zbyt ograniczyć ruchu dla samochodów cięższych od 

3,5t,  jeśli  byłaby  taka  sytuacja  pozostałby  tylko  jeden  wjazd  ulicą  Wojska 

Polskiego, która jest też ulicą wąską i kiedy mijają się dwa duże pojazdy to jest 

ogromny problem. Temat zostanie rozpoznany, ale jest on przeciwny radykalnym 

ograniczeniom na  ulicy  Bolesława  Chrobrego.  Co  do  przepisów dotyczących 

parkowania,  to również zostanie sprawdzone. Pani Przygocka poruszyła temat 
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parku w Lubiechowie. Pałac położony jest na niewielkiej działce i tam nie ma 

możliwości  szerszej  inwestycji  oprócz  remontu  pałacu.  Osoba,  która  się  tym 

interesuje chce tam prowadzić działalność turystyczną. Po to, żeby móc to robić 

musi  mieć  możliwość  budowania  nowych  obiektów,  nie  w  parku.  Są  tam 

nieruchomości w bezpośrednim sąsiedztwie, które mogą temu służyć. Ponad 6ha 

parku należy do Gminy, jest wycena na ponad 400.000zł, w tym wartość gruntu 

26.000zł, a drzewostanu około 100.000zł. Najdroższy w tej nieruchomości jest 

mur  z  kamienia,  ponad  300.000zł.  Gmina  ma  ponad  6ha,  a  ponad  4ha  jest 

własnością Lasów Państwowych. Wszyscy właściciele muszą chcieć sprzedać, 

właściciel pałacu taką deklarację już złożył, jeżeli osoba będzie zainteresowana 

zostanie ogłoszony przetarg na nieruchomość gminną. Poinformował też, że jeśli 

dojdzie do zbycia, to będzie zastosowana ustawowa ulga 50%, ponieważ jest to 

zabytek wpisany do rejestru zabytków. Podziękował radnym za uchwalenie dla 

niego nowego wynagrodzenia.          

Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zapytał,  czy 

w przypadku Lubiechowa jest  podobna sytuacja,  jak z  wyspą?  To znaczy,  że 

kupię pałac, ale życzę sobie dodatkowo jakieś grunty? 

Burmistrz Pan Waldemar Miśko  odpowiedział, że są to dwie różne sytuacje. 

W  Lubiechowie  może  być  czterech  właścicieli  od  których  trzeba  wykupić 

poszczególne części. W przypadku wyspy właścicielem była Gmina i można było 

podejmować  odpowiednie  decyzje,  natomiast  w  Lubiechowie  Gmina  może 

podjąć decyzję tylko w sprawie parku.

Pan Ryszard Strychalski Sołtys Sołectwa Krukowo zwrócił uwagę na fakt, że 

w momencie zbycia mieszkańcy Lubiechowa nie będą mogli wejść na teren tego 

parku, bo będzie to własność prywatna?

Pan  Waldemar  Miśko  odpowiedział,  że  właściciel  ma  prawo  swobodnego 

dysponowania  swoją  własnością,  ale  trzeba  ważyć,  co  jest  lepsze.  Należy 

pamiętać o tym, że jeśli nie będziemy chcieli sprzedać parku, nie będzie chętnego 

27



na zakup samego pałacu, a wówczas nadal będzie to wyglądało,  jak wygląda. 

Gminy nie stać, na to, by wydawać dziesiątki, czy steki tysięcy na restaurację 

tego parku, a potem co rok ponosić dalsze koszty po to tylko, żeby można było 

tam  spacerować.  Dla  mieszkańców  będzie  lepiej  jeśli  to  zostanie 

zagospodarowane, wyremontowane i będą tam przyjeżdżać ludzie, ponadto są to 

miejsca pracy. 

Pan  Tomasz  Rusiecki  Wiceprzewodniczący  Rady  powiedział,  że  mówi  się 

o pałacu, ale jego obecny stan techniczny jest opłakany, z tego pałacu w środku 

została tylko kupa gruzu, pozostały tylko wieże, a cały obiekt grozi zawaleniem. 

Dlatego jeżeli ktoś chce go odrestaurować, a właściwie odbudować to trzeba być 

przychylnym, niech zostanie  zabezpieczone jeszcze to wszystko co pozostało, 

niech powstanie coś ładnego.

Pan Bogdan Piłkowski  mieszkaniec  Karlina  przypomniał,  że  pytał  również 

o  pojemniki  do  selektywnej  zbiórki,  które  ustawione  zostały  przy  Wiosce 

Dziecięcej SOS, kto może z nich korzystać?

Pan Tomasz Rusiecki Dyrektor Wioski Dziecięcej SOS w Karlinie stwierdził, 

że jeśli chcemy mieć zbiórkę selektywną i uczyć sąsiadów odbył bezpośrednią 

rozmowę z osobą,  która tę zbiórkę prowadzi  i  selekcjonuje i  nowe pojemniki 

zostały  ustawione  po  zawarciu  umowy  i  koszty  ich  wywozu  pokrywane  są 

z  budżetu  Wioski.  Powiedział,  że  są  osoby  w  Karlinie,  które  prowadzą 

gospodarstwo  domowe  i  do  przewoźnika  mówią,  że  nie  produkują  śmieci. 

Pojemniki  zostały  zamówione  również  w  celach  edukacyjnych,  aby 

podopiecznych uczyć selektywnej zbiórki. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Miśko powiedział, że nie jest nową sprawą, że 

podrzucane są różne dziwne rzeczy do pojemników nie przeznaczonych do tego, 

w mieście nie jest jeszcze najgorzej, ale bardzo źle jest na terenach wiejskich. 

Można rozważyć uwzględnienie wydatków na zakup dodatkowych pojemników 

do selektywnej zbiórki przy podejmowaniu następnej uchwały w sprawie zmian 
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Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Zaproponował, 

aby  w tej  sprawie  Pan  Ryszard  Wapniarski  Przewodniczący  Zarządu  Osiedla 

Nr  2  w  Karlinie  zgłosił  się  do  Pana  Marka  Lewandowskiego  Zastępcy 

Burmistrza, aby ustalić miejsce w którym te pojemniki należałoby ustawić. Co do 

boisk i zwiększonych kosztów na ogrodzenie. Planowano, że boiska będą ogólnie 

dostępne przede wszystkim dla dzieci i młodzieży, ale nie jest to możliwe, nie 

zostało  to  uszanowane,  stąd  konieczność  wykonania  ogrodzenia,  a  jeżeli 

ogrodzenie to furtki, droga dojazdowa, a jeśli już taki zakres prac, to od razu 

siedzenia. Dlatego zostało to zrobione i zwiększyło koszty. Podkreślił, że pewne 

ryzykowne działania się opłacają i jako przykład podał rewitalizację. To może 

być  kwota  nawet  rzędu  miliona  złotych  dodatkowych  środków,  jakie  Gmina 

otrzyma z oszczędności w inwestycjach. Nie zawsze da się wszystko zaplanować, 

czasem bywa jak z rewitalizacją,  a  czasem jak z  boiskiem. Przy rewitalizacji 

czynione są starania o środki spoza budżetu w wysokości 85%. Są to szacunki, 

ponieważ  nie  wszędzie  jest  dokumentacja  techniczna.  Kosztorysy,  które  są 

przygotowywane  są  z  pewnym naddatkiem,  ale  jaka  będzie  ostateczna  suma 

okaże  się  po  przetargu.  Przykład  stołówki,  była  rzekomo  dokumentacja 

techniczna  na  około  300.000zł,  a  potem się  okazało,  że  należy  zrobić  nową 

dokumentację, a teraz po przetargu wyszły koszty ponad 600.000zł i była to tylko 

jedna oferta. Rynek usług jest zapełniony, jest dużo robót i może się zdarzyć, że 

trzeba  będzie  przetarg  powtórzyć.  Przy  rewitalizacji  może  być  problem,  aby 

pozyskać wykonawców – specjalistów, którzy podejmą się prac przy zabytkach. 

Pani Bogumiła Hałasa Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, że stały 

pojemniki do selektywnej zbiórki na ulicy Bolesława Chrobrego, ale mieszkańcy 

wyrzucali do niech wszystko, żeby nie płacić za wywóz śmieci.

Pan Bogdan Piłkowski przypomniał, że pytał również o zadłużenie na jednego 

mieszkańca, co to oznacza, czy ten dług 15.000.000zł istnienie?
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Przewodniczący  Rady  Pan  Ryszewski  zaproponował,  aby  Pan  Piłkowski 

umówił się z Burmistrzem na spotkanie i wówczas wyjaśnił kwestie dotyczące 

zadłużenia.     

Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że jeśli 

koszt remontu stołówki wzrósł tak bardzo, to jakie będą koszty hali sportowej. 

Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że planowany koszt budowy hali sportowej 

to  16.000.000zł  netto,  prawie  19.000.000zł  brutto,  ale  VAT będzie  odliczany. 

Sala,  bo nawet nie halą,  jaka została wybudowana w Białogardzie kosztowała 

7.500.000zł.  Trudno  powiedzieć,  czy  koszty  wzrosną,  jeśli  nie  będzie 

wykonawców, to będzie drożej. Może się okazać, że środki jakie włoży Gmina 

będą  wyższe.  Należy  spodziewać  się  wzrostu  zadłużenia,  trzeba  złożyć  jak 

najwięcej  wniosków,  ponieważ  środki  jakie  można  pozyskać  nie  są  tak  duże 

jakby się wydawało i szybko zostaną wyczerpane. Zadłużenie będzie rozsądne, 

aby można było długi spłacić.   

Ad. 11

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie  Pan Kazimierz  Ryszewski  podziękował  za  przybycie  i  udział 

radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1700 dokonał zamknięcia 

XXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn
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	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino przedstawił sprawozdanie o pracy Urzędu w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 24 lipca do dnia 29 września 2008 roku (informacja załączona do protokołu). Na sesji lipcowej wspominał już, ale ponieważ była to sesja nadzwyczajna nie wszyscy usłyszeli wyniki rankingu organizowanego przez Dziennik ,,Rzeczpospolita”, dlatego zrobi to jeszcze raz. Kiedyś to była ,,Złota setka samorządów” obecnie jest to ,,Ranking samorządów”. Gmina Karlino w roku ubiegłym również znalazła się w tej setce gmin miejskich i miejsko - wiejskich na 62 miejscu.         W skład kapituły rankingu wchodzi między innymi Prof. Buzek, ale również Ministerstwa Rozwoju Regionalnego i Finansów, jest oceniana kondycja finansowa Gminy, to  też należy podkreślić mając na względzie wypowiedzi niektórych osób, jak bardzo Gmina Karlino jest zadłużona i że zbankrutuje,          a gdyby ocena finansowa dla Gminy Karlino nie była pozytywna nie byłoby szans na znalezienie się w tym rankingu. Oceniana jest między innymi dynamika wzrostu wydatków majątkowych w przeliczeniu na jednego mieszkańca, wartość środków unijnych w przeliczeniu na jednego mieszkańca, zadłużenie w stosunku do dochodów w latach 2004 – 2007, nadwyżka operacyjna w tych samych latach, dynamika wzrostu dochodów własnych, relacje nakładów inwestycyjnych do przyrostu zadłużenia i jeszcze kilka innych czynników. Gmina Karlino w roku bieżącym znalazła się na miejscu 26 i jest to 3 miejsce w Województwie Zachodniopomorskim, za Goleniowem                       i Kołobrzegiem, a przed Mieszkowicami miejsce 43, Połczynem Zdrój miejsce 52 i Białogardem miejsce 63. Podkreślił kilka liczb istotnych w tym rankingu, czyli dochody własne na osobę 4.007zł, Kąty Wrocławskie 1 miejsce 3.229zł, wydatki 5.177zł, Kąty Wrocławskie 2.885zł. Drugi ranking ,,Europejski Samorząd”, jak samorządy w Polsce wykorzystują środki unijne, w tym rankingu gmin miejskich i miejsko – wiejskich Gmina Karlino zajęła 13,               a w województwie Zachodniopomorskim 1 miejsce, następnie Borne Sulinowo miejsce 16, Cedynia 44, Darłowo 56 oraz Kołobrzeg 82 miejsce. W tym rankingu oceniana była przede wszystkim skuteczność pozyskiwania                      i wydawania środków unijnych. Nie tylko podpisane umowy, ale również zrealizowane inwestycje i środki, które do Gminy wróciły. Następne ważne wydarzenie miało miejsce w Daszewie w dniu 6 września br. to przekazanie samochodu na potrzeby OSP Daszewo, nie jest to nowy samochód, ale jeszcze będzie długie lata służył, koszt zakupu to 80.000zł, ponieważ zaplanowane było ponad 100.000zł, pozostałe środki zostały wykorzystane na zrobienie bram wjazdowych w strażnicy w Domacynie i Daszewie. Następną ważną informacją jest fakt otrzymania przez Gminę Karlino głównej nagrody ,,Gminy Fair Play”, jest to ważne wyróżnienie pokazujące skuteczność i jakość działania. Poinformował, że wygląda na to, iż Gmina otrzyma dodatkowe środki                          z Zintegrowanego Programu Rozwoju Regionalnego Województwa Zachodniopomorskiego. Po podsumowaniu okazało się, że są środki w skali kraju, które zostały rozdysponowane na poszczególne Województwa i projekt dotyczący rewitalizacji może się ubiegać o dofinansowanie i takie wnioski zostały złożone. Będą to pokaźne środki, ale temat będzie omawiany na następnej sesji, kiedy już zapadnie decyzja o rozdysponowaniu tych środków.  Został złożony do Starosty Powiatu Białogardzkiego wniosek o zawarcie porozumienia na  współfinansowanie budowy hali sportowej w Karlinie, deklaracja Zarządu Powiatu mówi o 3.000.000zł. Ponadto czynione są zabiegi, aby pozyskać dofinansowanie z Regionalnego Programu Operacyjnego. Przypomniał, że wartość netto planowanej inwestycji, to 16.000.000zł, a w ROP można ubiegać się o 50% nakładów. Nabór powinien mieć miejsce                      w październiku lub listopadzie br. Burmistrz oraz jego Zastępca Pan Lewandowski przeprowadzili rozmowy ze wspólnikami Spółki z o.o. Zakład Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach. Pan Miśko podkreślił, że bardzo mocno zaangażował się w tę rozmowę, a właściwie rozmowę z Burmistrzem Strzałkowskim Pan Starosta Bagiński i wydaje się, że udało mu się przekonać Burmistrza Miasta Białogard, że w Karlinie nie będzie wysypiska śmieci. W dalszym ciągu kontynuowane będą rozmowy na temat dalszych rozwiązań w tej kwestii, na dzień dzisiejszy wszystko wskazuje na to, że będzie sortownia i kompostownia w Kołobrzegu, ale jest pomysł, aby               w Krzywopłotach zlokalizowana została stacja, może nie przesypowa, ale pośrednią, co oznacza, że śmieci z Powiatu nadal będą wjeżdżały do hali, tam będzie maszyna do zgniatania i zgniecione śmieci będą pakowane do transporterów, chodzi o pomniejszenie kosztów transportu. Został ogłoszony Narodowy Program Budowy Dróg Lokalnych i jest to bardzo duża szansa na pozyskanie dodatkowych środków. Przypomniał, że w ramach RPO na drogi lokalne można uzyskać maksymalnie 500.000EURO, a w gminie wartość zadania dróg ,,nad Parsętą” to jest koszt około 8.000.000zł, a 500.000EURO to tylko około 1.700.000zł, natomiast z Programu Budowy Dróg Lokalnych dofinansowanie może być nawet w wysokości 50% wartości zadania. Na pewno zostaną podjęte działania o pozyskanie tych środków. W nocy zostanie zawieziony wniosek Gminy Karlino razem z Gminą Białogard, Połczyn Zdrój, Ustronie Morskie, Barwice i Tychowo dotyczący rewitalizacji obiektów zabytkowych. Są to środki dzielone na szczeblu centralnym, Gmina Karlino jest liderem tego projektu i podpisuje wniosek. Natomiast w Gminie Karlino planowana jest rewitalizacja kościoła w Karlinie, Karścinie, Lubiechowie oraz park zabytkowy na ulicy Waryńskiego. Oferta, jeśli chodzi o kościoły została złożona do wszystkich proboszczów, a zasada była jasna, należało określić zakres rzeczowy i złożyć deklarację, że 7,5% parafia pokryje kosztów. Wielkość dofinansowania z funduszy unijnych wynosi 85%, pozostałe 7,5% zostałoby pokryte z budżetu Gminy. Podkreślił, że bardzo mocno wspierany jest wniosek przez Panią Senator Annę Sztark z Białogardu i Pana Posła Gawłowskiego. Powiedział też o jednym z ostatnich pomysłów, który wzbudza różne kontrowersje, chodzi o muzeum największego wytrysku ropy naftowej                 w Europie. Pomysł był przedstawiany różnym ekspertom od turystyki, marketingu i od produktów turystycznych, którzy twierdzą, że jest to świetny pomysł i trzeba go zrealizować, a będzie on generował dla Gminy dochody. Jest to muzeum, które obok samego obiektu może być rozbudowane o część edukacyjną, doświadczalną, wiele rzeczy można pokazać. Stwierdził, że realizacja tego zadania ma sens, usytuowanie go w centrum i połączenie go            z rewitalizowaną częścią i tym co się będzie działo na wyspie, to przyniesie nadspodziewany efekt. Okres realizacji trudno określić, na pewno w roku bieżącym, lub na początku przyszłego koncepcja i wizualizacja, później projekt techniczny, a sama realizacja po 2010 roku. Burmistrz Miśko przedstawił wyniku konkursów ,,Najładniejsza Wieś Gminy Karlino” oraz ,,Najładniejsza Zagroda Wiejska” i wręczył Panu Franciszkowi Nadziejko Sołtysowi Sołectwa Daszewo nieodebrany dotąd list gratulacyjny dla mieszkańców Sołectwa za zajęcie III miejsca w konkursie na najładniejszą wieś, powiedział, że pozostałe nagrody zostały wręczone w trakcie zorganizowanych w Domacynie Dożynek Gminnych, wówczas powiedział też, że należałoby nagrody dla sołectw podwoić, ponieważ będzie to mobilizacja dla innych, aby coś wokół siebie zrobić. Następnie na ręce Pani Stanisławy Łepeckiej Sołtysa – Przewodniczącego Rady Sołeckiej z Domacyna wręczył bukiet kwiatów podkreślając, że podziękowania należą się wielu osobom które zajęły się organizacją imprezy i zrobiły to na tak wysokim poziomie, podkreślił to co zrobiła Pani Maria Pałka wraz z dziećmi ze Szkoły Podstawowej w Karwinie, przepiękny występ. Dodał, że oglądał te dzieci rok wcześniej, ale po roku widać, jak wiele się nauczyły i jak bardzo rozwinęły. Podziękowania należą się również szefowi OSP w Domacynie Panu Grzankowskiemu oraz strażakom, którzy uczestniczyli w organizacji imprezy i bardzo się angażowali. Pan Miśko wręczył także kwiaty i złożył gratulacje na ręce Pani Anny Rząsa z okazji dziesięciolecia Białogardzkiej Telewizji Kablowej. Podkreślił niezależność, profesjonalizm          i obiektywizm Białogardzkiej Telewizji Kablowej pokazując życie codzienne regionu, Powiatu Białogardzkiego, w tym również Gminy Karlino. Życzył, aby tak było nadal, aby Białogardzka Telewizja pomagała samorządom uaktywniać mieszkańców wsi, miasta czy osiedla do działanie samego dla siebie. Skończyły się czasy, choć nie wszyscy potrafią to zrozumieć, że naczelni, burmistrz, czy gmina robi wszystko za wszystkich. Potrzebna jest inicjatywa lokalnej społeczności, a samorząd jest od tego, aby takie inicjatywy wspierać.      
	Ad. 4
	Pan Sławomir Kaczmarek Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że w większości miejscowości w gminie są świetlice wiejskie, planowana jest również budowa nowych w Koziej Górze i Syrkowicach. Inna sytuacja jest         w Karwinie i Karścinie, tam nie ma świetlic i nie jest planowana ich budowa, ale można byłoby wykorzystać na ten cel pomieszczenia w szkołach, należałoby tylko zapewnić odpowiednie środki. Podkreślił, że wielokrotnie poruszał tę sprawę na posiedzeniach komisji Rady oraz na sesji, jednak nie przyniosło to satysfakcjonujących efektów, dlatego w dniu dzisiejszym zgodnie z § 36 Statut Gminy Karlino na ręce Przewodniczącego Rady złożył interpelację.
	Pan Marek Depta Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwracając się do Burmistrza powiedział, że do momentu, do kiedy nie zostanie zrobiona ścieżka rowerowa do ,,Homanitu” byłaby potrzeba wystąpienia do odpowiednich instytucji i ustawienie znaków drogowych ,,uwaga rowerzyści” wzdłuż ulicy Kołobrzeskiej, po obu stronach. Powiedział, że wielu pracowników Spółki ,,Homanit” dojeżdża do pracy rowerem, a na tej drodze jest duży ruch samochodowy.
	Ad. 5
	Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina powiedział mieszkańcy ulic Chrobrego, Ogrodowej i Słonecznej zwrócili się z petycją do Burmistrza, były ta też podpięte pisma Zarządu Osiedla, że po tych ulicach jeżdżą ciężkie samochody powyżej 3,5t. Znaki na ulicy Chrobrego zostały zmienione, postawiono znak, że jest to strefa zamieszkania, zmieniły się przepisy, jest ograniczenie do 20km/h, jednak nie jest to respektowane. Na tej ulicy nie postawi się radaru. Dotychczas było 3,5t, a obecnie mogą jeździć samochody, które mają 20t. Powodem jest to, że ustawiono znak, że mogą jeździć pojazdy, które mają 5t nacisku na oś, jeśli więc są cztery pojedyncze osie, może jechać samochód, który ma 20t, a te pojazdy nie jeżdżą z prędkością 20km/h tylko szybciej. Tam są stare budynki i może dojść do tego, że popękają z tego powodu. Gdyby została wyremontowana droga i byłaby porządna to byłoby fajnie. Miła była wiadomość usłyszana od Burmistrza, że będą pieniądze na drogi i dodał, że rozumie, iż zostanie ujęta jedna z dróg i coś ulegnie poprawie na Osiedlu nr 2 w Karlinie. Zaapelował, aby wziąć pod uwagę, że domy na ulicy Chrobrego zostały wybudowane w 35 – 36 roku, nie wszystkie bo na przykład Pani radna ma nowszy, z lat 80-tych. Znak wjazd do strefy zamieszkania, parkowanie jest tylko dozwolone w miejscach oznakowanych, jest zatoczka parkingowa, ale nie ma tam znaku. Zwrócił się też z pytaniem, czy samochody właścicieli znajdujących się tam nieruchomości mogą obok swojego budynku pozostawić samochód na pięć minut, po to, aby na przykład wypakować zakupy? Czy mieszkaniec może zostać za to ukarany? Jakiś policjant poinformował mojego sąsiada, że jeśli będzie w patrolu, to może on zostać ukarany mandatem, ale inny sąsiad rozmawiał z kimś ze Straży Miejskiej lub innym policjantem i mówił, że usłyszał, że samochód nie może zostać zaparkowany, jeśli pozostanie mniej niż 1,5m na chodniku. Dlatego poprosił, aby było wiadomo, że obowiązuje wszystkich to co jest zapisane w Kodeksie ruchu drogowego. Kolejna sprawa, to brak oznakowania dróg do końca. To są sprawy proste, aby postawić słupki z nazwami ulic. Po interwencji został ustawiony znak na skrzyżowaniu ulic Chrobrego i Moniuszki, to fajnie, że radna z tego okręgu poparła pomysł, ale nadal brak jest znaków na skrzyżowaniach ulicy Chrobrego z Ogrodową i Słoneczną. Niedawno była sytuacja, że jakaś Pani szukała sklepu meblowego na ulicy Słonecznej, otrzymała informację, gdzie jest sklep meblowy, a także, że tam mieszka Pani, która jest właścicielką sklepu meblowego. Byłoby dobrze gdyby umieszczone zostały tabliczki, jak nazywa się dana ulica. 
	Przewodniczący Rady Pan Ryszewski powiedział, że do końca wypowiedzi pozostały jeszcze trzy minuty. Poprosił, aby wypowiedź była bardziej konkretna, natomiast na dłuższą rozmowę zaprosił na posiedzenia komisji oraz dyżury radnych, a także do Przewodniczącego zarządu Osiedla oraz radnego       z danego okręgu. Dodał, że jego obowiązkiem jest pilnowanie porządku, aby sesja odbyła się sprawnie i z należytą godnością. Będzie chciał omówić                 z Burmistrzem i radnymi Rady Miejskiej propozycję zrobienia tak jak                 w Białogardzie trybuny przed sesją i wówczas każdy będzie mógł się                   w określonym czasie wypowiedzieć. Takie sytuacje nie powinny mieć miejsca na sesji, gdzie uchwalane jest prawo miejscowe, podejmowane są decyzje, które mają skutkować w następnych miesiącach i latach.   
	Pan Bogdan Piłkowski zarzucił Przewodniczącemu Rady, że nie przestrzega Statutu, ponieważ § 41 mówi, że głos w dyskusji nie powinien przekraczać         20 minut, głos w sprawie interpelacji lub zapytania nie powinien przekroczyć  15 minut, a w uzasadnionych przypadkach przewodniczący rady może pozwolić na przekroczenie czasu wystąpienia. W związku z tym, na wypowiedź pozostało mu nie 3, a 13minut.  
	Pan Kazimierz Ryszewski odpowiedział, że ten zapis Statutu dotyczy radnych, obradom przewodniczy Przewodniczący Rady, który ustala czas wypowiedzi               i jest to czas 5 minut na całą wypowiedź, czyli pozostały jeszcze 3 minuty.
	Pan Piłkowski powiedział, że Burmistrz w dniu dzisiejszym mówił o wielkim skoku w rankingach, mówi się też o zadłużeniu 24zł na jednego mieszkańca, stwierdził, że pamięta, iż w budżecie było 15.000.000zł, Burmistrz wyjaśniał, ale nie wszystko zostało usłyszane, co postara się sprawdzić, jak będzie protokół, bo jeśli jest to kwota 24zł na mieszkańca, mieszkańców jest około 10.000, to daje to kwotę 240.000, to gdzie się podziało 15.000.000zł, jaki jest sposób przeliczania. Kolejna sprawa dotyczy pojemników do selektywnej zbiórki. Takie pojemniki zostały ustawione na terenie Wioski Dziecięcej SOS,      a okazuje się, że mieszkańcy domów położonych obok nie mogą z nich korzystać, bo są one tylko na potrzeby mieszkańców Wioski. Stwierdził, że na sesji majowej został kilka razy obrażony przez Pana Ryszewskiego, w protokole z tamtej sesji jest zapisane, że Pan Ryszewski powiedział, że w wyborach do Rady Miejskiej zajął czwarte miejsce, a nie jest to prawdą, ponieważ miejsce było trzecie.
	Przewodniczący Rady Pan Ryszewski stwierdził, że rzeczywiście się pomylił. 
	Pan Bogdan Piłkowski na poprzedniej sesji Pan Ryszewski zarzucił, że Pan Piłkowski na sesji kwietniowej powiedział, że radni dostają jakieś małe pieniądze, a potem, że są one duże. Na sesji kwietniowej takich wypowiedzi nie było, nie było też na sesji marcowej. Powiedział, że na sesji marcowej czytany był przez niego protest, który podpisany został przez Pana Ryszarda  Wapniarskiego. Czy był współautorem tego protestu, protestu na pewno tak.    Kolejny zarzut ze strony Pana Ryszewskiego dotyczył obraźliwej wypowiedzi dotyczącej  Pani Hałasa, że nie odbywa ona zebrań z wyborcami, ale to wynika ze Statutu, że takie spotkania powinny być organizowane. Przypomniał, że mówił, iż dostała 4.000zł diety, ale jego wypowiedź został przerwana przez Przewodniczącego i nie dał dokończyć, że chodziło o diety w skali roku, zgodził się, że należało powiedzieć, że dostała 4.640zł, a Pan Ryszewski dostał 13.000zł, są to ogólnie dostępne wiadomości w internecie w oświadczeniach majątkowych. Zapoznał się z oświadczeniami Pana Michalskiego jako funkcyjnego, Pani Pogorzelskiej, o której należy powiedzieć, że jest to fachowiec, który siedział i pracował gdzieś w księgowości.  
	Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski przerwał wypowiedź Pana Piłkowskiego zwracając się do niego z pytaniem, co chce udowodnić swoim wystąpieniem. 
	Pan Piłkowski odpowiedział, że chodzi o udowodnienie, że nie jest prawdą, iż kogokolwiek obraził. 
	Pan Ryszewski stwierdził, że Pan Piłkowski jest zdenerwowany, ale nie jest dla niego zrozumiałe, czy to chodzi o fakt, że zajął w wyborach trzecie miejsce i nie ma pieniędzy, które otrzymują radni? Jeszcze raz poprosił Pana Piłkowskiego        o wypowiedzi na temat konkretnych spraw. Każdy ma dostęp do inetrnetu, są tam zamieszczane oświadczenia majątkowe. Dlaczego nie wypowiada się na temat tego, ile radni wydają pieniędzy właśnie ze swoich diet przekazując na przykład na  ,,światełko do nieba”, czy inne sprawy.   
	Pan Bogdan Piłkowski mówił, że wie o tym, co robi z dietą Pan Grażyński, iż Pan Kurjata przekazał swoją dietę na zakup kuchni dla KOK, Pan Depta też przekazał na jakieś cele, o tym się mówi i jest to znane i taką informacją on dysponuje. Pan Ryszewski zarzucił mu, że ma on pretensje, że ktoś pisze głupoty w oświadczeniach majątkowych, bo to prawda, ludzie robią błędy i to  w oświadczeniach majątkowych, które już były sprawdzane przez Urząd Skarbowy. Zapytał, czy osoby tu obecne wiedzą, że jeden z radnych napisał, że jego majątek jest wart 100.000.000zł? 
	Przewodniczący Rady Pan Ryszewski podziękował za wystąpienie, stwierdził, że minął czas wypowiedzi, zaprosił za miesiąc, a najodpowiedniej byłoby, gdyby  Pan Piłkowski zgłosił się  do Przewodniczącego jednostki pomocniczej        i radnego.
	Pan Bogdan Piłkowski stwierdził, że chciałby tylko wyjaśnić jeszcze pewną kwestię dotyczącą zarzutu ze strony Przewodniczącego Rady, żeby Pan Piłkowski wykazał się swoją pracą społeczną, co on w swoim życiu zrobił.           W związku z tym Pan Piłkowski zaprezentował obecnym jakie otrzymał dyplomy, pamiątki z imprez na które jeździł z młodzieżą, różne odznaki, plakietki z imprez i zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby nie zarzucał mu więcej, że nic nie robił społecznie. Ostatni sprawa dotyczy zarzutu w stosunku do jego osoby, że Pani Skarbnik rozchorowała się przez niego, nie jest to prawdą, ponieważ ta Pani miała zarezerwowany pół roku wcześniej szpital rehabilitacyjny.
	Przewodniczący Rady Pan Ryszewski zwrócił się do obecnych, czy są jeszcze chętni do wypowiedzi w danym punkcie?
	Pani Natalia Przygocka Sołtys Sołectwa Lubiechowo poprosiła o informację na temat sprzedawanego Parku w Lubiechowie. Park jest zabytkowy. Już została część parku sprzedana dla osoby, która miała remontować pałac, ale nie zrobiła ona nic, tylko wycinała drzewa. Była też sytuacja, że zaczęto wyciągać kamienie z muru wokół parku, potrzebna była interwencja. Mieszkańcy Lubiechowa obawiają się, że nie będą mogli korzystać z parku, jeśli zostanie on sprzedany,       a jest to dobro ogółu. Chcielibyśmy, aby zabytkowy park, tak jak zabytkowy piękny kościół i służył dla mieszkańców. 
	Pani Gizela Pietrzak – Kłys Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie opowiedziała o zdarzeniu, które miało      miejsce u niej w biurze, przyszedł petent bezrobotny, bez prawa do zasiłku niezadowolony, że zasiłek przyznany przez Ośrodek jest zbyt niski. Zapytany      w trakcie rozmowy dlaczego nie idzie do pracy odpowiedział, że nie idzie bo jest chory, nie posiada orzeczenia o niepełnosprawności, nie ma świadectwa lekarskie potwierdzającego chorobę, a widząc, że nie uda się przekonać do swoich nieszczęść oznajmił, że do pracy trzeba rano wstawać. Powiedziała, że przytoczyła to zdarzenie jako wstęp do informacji, jaką chce przedstawić obecnym. Dzięki organizacji pozarządowej jaką jest Ochotnicza Straż Pożarna w Karlinie można podopiecznym rozdawać potrzebującym żywność pochodzącą z Banku Żywności. Sytuacja jest nieprzyjemna, ponieważ dotarły do Ośrodka informacje, że produkty żywnościowe są sprzedawane. W związku z tym, od nowego roku kalendarzowego wspólnie z Prezesem OSP Panem Ryszewskim podjęła decyzję, że nie będzie udzielana pomoc w tej formie. 
	Pan Marek Depta Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwracając się do Pana Piłkowskiego powiedział, że ma prawo decydować sam, co robi ze swoją dietą. Jeśli została ona przekazana dla przedszkolaków, to była to jego decyzja i nikt go do tego nie zmuszał. Nie rozumie, czy według Pana Piłkowskiego zrobił źle czy dobrze, ale to była jego decyzja.   
	Ad. 6
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino - Przewodniczący Zarządu Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie przedstawił prezentację na temat Związku, a także informację na temat działalności, realizowanych zadań oraz zamierzeń na dalsze lata (informacja załączona do protokołu).
	Pan Ryszard Wapniarski Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 powiedział, że w trakcie informacji Burmistrz mówił o zakupie sprzętu komputerowego, zwrócił się więc z pytaniem ile kosztuje taki zestaw komputerowy.  
	Pan Krystian Matwiejczuk Informatyk w Urzędzie Miasta i Gminy               w Karlinie odpowiedział, że koszt zakupu komputera, plus monitor, plus oprogramowanie do 4.000zł. 
	Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina powiedział, że z informacji przedstawionej przez Burmistrza wynika, iż dofinansowanie na realizację wspólnego wniosku kilku gmin wyniesie 85%, ale należy na to zadanie wziąć kredyt i zapytał, czy jest ujęte wszystko, żeby nie było sytuacji jak w przypadku boisk, że trzeba było zrobić ogrodzenie i koszt byłby większy dla Gminy. Przy boiskach też było mówione, że otrzymujemy określoną kwotę, środków Gminy miało być 15%, a okazało się, że trzeba było wykonać dodatkowo ogrodzenie, trybuny, dodatkową infrastrukturę i poszło nie 15%, a dużo więcej.   
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że zgodnie ze Statutem jest jeden punkt w porządku obrad sesji,        w którym przewodniczący dopuszcza do wypowiedzi wszystkich, ale Karlino to mała Gmina i wszystkim powinno zależeć na współpracy, aby każdy mógł swoją uwagę zgłosić, ale bez złośliwości. W tym punkcie zrobił wyjątek, ale należy pamiętać, że według Statutu pytają radni.   
	 
	Ad. 7
	Pani Anna Staniewicz Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej ,,Iskierka” w Karlinie przedstawiła informację na temat działalności rehabilitacyjnej              i wykorzystywania środków finansowych przez WTZ za okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2007 roku (informacja załączona do protokołu).
	Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina powiedział, że bardzo ładny jest płot przy obiekcie WTZ od ulicy 4 Marca, ale czy od strony ulicy Spokojnej nie można było też wymienić ogrodzenia?
	Pani Anna Staniewicz odpowiedziała, że nie ma w swoim budżecie środków na takie zadanie, ale jest cicha obietnica, że cały płot zostanie wymieniony na nowy do końca. 
	Ad. 8
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino przedstawiła informację o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Karlino za                       I półrocze 2008 roku oraz przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury.
	Ad. 8a
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił treść projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji                   o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2008 roku oraz przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXIV/235/08 została podjęta. 
	Ad. 9a
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino przedstawiła  zmiany do budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok. Po dokonanych zmianach budżet zamyka się dochodami w wysokości 31.118.494,11zł, wydatkami w wysokości 30.599.172,42zł oraz nadwyżką w wysokości 519.321,69zł.
	Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok.
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXIV/236/08 została podjęta. 
	Ad. 9b
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Granat omówiła projekt uchwały        w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego w wysokości 300.000zł na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Karlino z przeznaczeniem na sfinansowanie zadania pn. ,,Remont pomieszczeń stołówki w Szkole Podstawowej w Karlinie”. Spłata kredytu nastąpi z dochodów budżetu gminy          w 2009 roku. Dodała też, że najkorzystniejszą ofertę przedstawił Bank Ochrony Środowiska Koszalin proponując marżę bankową w wysokości 0,2%. 
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Karlino. 
	Radni w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania podjęli uchwałę         Nr XXIV/237/08 została podjęta. 
	Ad. 9c
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Granat omówiła projekt uchwały        w sprawie udzielenia poręczenia spłaty ze środków budżetu Gminy Karlino do kwoty 60.200,00zł kredytu, który zaciągnie Wspólnota Mieszkaniowa Nieruchomości przy ulicy Konopnickiej 6 w Karlinie w Banku Spółdzielczym Białogard Oddział w Karlinie z przeznaczeniem na roboty budowlane związane z modernizacją instalacji c.o. (kotłowni) budynku Wspólnoty. Dodała, że Rada podejmowała już uchwałę w tej sprawie, ale 
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Rusiecki Tomasz przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Karlino. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXIV/238/08 została podjęta. 
	Ad. 9d
	Pan Paweł Filipowicz Inspektor ds. Gospodarki Przestrzennej w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie omówił projekt uchwały w sprawie zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008. Po dokonanych zmianach plan przedstawia się dochodami w wysokości 360.889,45zł oraz wydatkami w wysokości 360.889,45zł.
	Pan Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008.
	Uchwała Nr XXIV/239/08 została podjęta w wyniku jednomyślnego głosowania.
	Ad. 9e
	Pani Gizela Pietrzak - Kłys Kierownik Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie omówiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę                w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie. Zmiana dotyczy § 1, w którym uaktualnia się przepisy w oparciu o które pracuje Ośrodek oraz § 11 dotyczący organizacji wewnętrznej.
	Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radni  podjęli uchwałę         Nr XXIV/240/08. 
	Ad. 9f
	Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomości w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 32 umów dzierżawy nieruchomości gruntowych Gminy Karlino, których przedmiotem są nieruchomości dotychczas dzierżawione na podstawie umów zawartych na czas oznaczony do 3 lat.  
	Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych.
	W wyniku jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXIV/241/08 została podjęta. 
	Ad. 9g
	Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomości omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Kowańcz, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 208/5 o powierzchni 0,0875ha.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Kowańcz. 
	Uchwała Nr XXIV/242/08 została podjęta w wyniku jawnego                            i jednomyślnego głosowania 
	Ad. 9h
	Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomości Pan Myczka omówił również projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Lubiechowo, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 200 o powierzchni 6,6259ha. Dodał, że Pani Sołtys Lubiechowa nie powinna obawiać się, że ktoś kupi park, a potem go wytnie. Nie jest to możliwe, ponieważ jest to park zabytkowy i każda wycinka musi być uzgodniona z konserwatorem zabytków. Podobnym przykładem jest ,,wyspa biskupia”, to jest też zabytek. Przez prawie półtora roku z Komendantem Straży Miejskiej sprawdzano codziennie co się dzieje na wyspie, aby upilnować obiekt powinien on być dozorowany przez całą dobę. Obecnie rozpoczęły się już prace porządkowe, które wykonywane są przez pracowników zatrudnionych przez nowego właściciela, ale tylko w takim zakresie, w jakim nie potrzeba zgody konserwatora. Osoby, które tam znalazły zatrudnienie są mieszkańcami Gminy Karlino, mają pracę, a przy okazji dzięki ich obecności nie dochodzi do aktów wandalizmu, jakie tam miały miejsce. Należy spodziewać się, że podobna sytuacja będzie miała miejsce w parku w Lubiechowie. 
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Lubiechowo. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych Uchwała                Nr XXIV/243/08 została podjęta 
	Ad. 9i
	Pan Paweł Filipowicz Inspektor ds. Gospodarki Przestrzennej w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Karlino na lata 2007 – 2013.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Karlino na lata 2007 – 2013.
	Uchwała Nr XXIV/244/08 została podjęta w wyniku jednomyślnego głosowania radnych.
	Ad. 9j
	Pan Paweł Filipowicz omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Obszarów Wiejskich Gminy Karlino na lata 2007 – 2013.
	Pan Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Obszarów Wiejskich Gminy Karlino na lata 2007 – 2013.
	Radni w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania podjęli uchwałę                          Nr XXIV/245/08.
	Ad. 9k
	Inspektor ds. Gospodarki Przestrzennej Pan Paweł Filipowicz omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Planu Odnowy Miejscowości Kozia Góra, gmina Karlino na lata 2007 – 2013”.
	 Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Planu Odnowy Miejscowości Kozia Góra, gmina Karlino na lata 2007 – 2013”.
	Uchwała Nr XXIV/246/08 została podjęta w wyniku jawnego                             i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 9l
	Pan Paweł Filipowicz omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Planu Odnowy Miejscowości Syrkowice, gmina Karlino na lata 2007 – 2013”.
	 Pan Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Planu Odnowy Miejscowości Syrkowice, gmina Karlino na lata 2007 – 2013”.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXIV/247/08 została podjęta. 
	Ad. 9ł
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino poinformowała  zebranych, że 22 kwietnia 2008 roku zmienione zostało rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 roku w sprawie zasad wynagradzania pracowników samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach powiatowych i urzędach marszałkowskich. Zmiany weszły                w odpowiedni czasie, ale z zastrzeżeniem, że kwoty wynagrodzenia wchodzą        w życie z dniem 1 stycznia 2008 roku. Kwoty uległy znacznym zmianom, szczególnie wynagrodzenie zasadnicze i dodatek funkcyjny. Wynagrodzenie zasadnicze w gminach do 15 tysięcy mieszkańców  wynosi od 4.200 – 5.900zł, dodatek funkcyjny od 1.500 – 1.900zł, obligatoryjnym składnikiem wynagrodzenia jest dodatek specjalny w kwocie wynoszącej co najmniej 20%, ale nie przekraczającej 40% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego. Należny jest również dodatek za wieloletnią pracę.   
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że Burmistrz jako organ wykonawczy wypełnia uchwały Rady             i realizuje zadania Gminy, są to zadania własne i zadania zlecone z zakresu administracji rządowej. Należy podkreślić działania podejmowane przez Burmistrza, które pozytywnie odbierana są przez mieszkańców, ale również przedsiębiorców, urzędy państwowe i inne instytucje. Powiedział, że nie będzie powtarzał po Burmistrzu, ale należy pamiętać o ,,Gminie Fair Play” czy  ,,Rankingu Samorządów” (uzasadnienie do uchwały stanowi załącznik do protokołu). Poinformował również obecnych, że większość stałych komisji Rady zaproponowała średni wzrost wynagrodzenia Burmistrza o 15%                  z wyrównaniem od 1 lipca 2008 roku i taka jest jego propozycja wynagrodzenia. Następnie przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta i Gminy Karlino Pana Waldemara Miśko. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 radny był przeciwny,              3 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała Nr XXIV/248/08 została podjęta. 
	Ad. 10
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino powiedział, że interpelacja Pana Kaczmarka i jego wniosek dotyczący utworzenia świetlic wiejskich w obiektach szkolnych rozpatrywany będzie w momencie tworzenia budżetu na 2009 rok, podkreślił, że nie ma uwag co do zasadności i że jakaś kwota na ten cel powinna się znaleźć. Zostanie skierowany wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich o ustawienie stosownych znaków ostrzegających kierowców przed wzmożonym ruchem rowerowym. Stwierdził, że z wypowiedzi Pana Piłkowskiego wychwycił jedną istotną rzecz, to znaczy kwestię ruchu pojazdów o dużym tonażu Nie można zbyt ograniczyć ruchu dla samochodów cięższych od 3,5t, jeśli byłaby taka sytuacja pozostałby tylko jeden wjazd ulicą Wojska Polskiego, która jest też ulicą wąską i kiedy mijają się dwa duże pojazdy to jest ogromny problem. Temat zostanie rozpoznany, ale jest on przeciwny radykalnym ograniczeniom na ulicy Bolesława Chrobrego. Co do przepisów dotyczących parkowania, to również zostanie sprawdzone. Pani Przygocka poruszyła temat parku w Lubiechowie. Pałac położony jest na niewielkiej działce i tam nie ma możliwości szerszej inwestycji oprócz remontu pałacu. Osoba, która się tym interesuje chce tam prowadzić działalność turystyczną. Po to, żeby móc to robić musi mieć możliwość budowania nowych obiektów, nie w parku. Są tam nieruchomości w bezpośrednim sąsiedztwie, które mogą temu służyć. Ponad 6ha parku należy do Gminy, jest wycena na ponad 400.000zł, w tym wartość gruntu 26.000zł, a drzewostanu około 100.000zł. Najdroższy w tej nieruchomości jest mur z kamienia, ponad 300.000zł. Gmina ma ponad 6ha, a ponad 4ha jest własnością Lasów Państwowych. Wszyscy właściciele muszą chcieć sprzedać, właściciel pałacu taką deklarację już złożył, jeżeli osoba będzie zainteresowana zostanie ogłoszony przetarg na nieruchomość gminną. Poinformował też, że jeśli dojdzie do zbycia, to będzie zastosowana ustawowa ulga 50%, ponieważ jest to zabytek wpisany do rejestru zabytków. Podziękował radnym za uchwalenie dla niego nowego wynagrodzenia.          
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał, czy               w przypadku Lubiechowa jest podobna sytuacja, jak z wyspą? To znaczy, że kupię pałac, ale życzę sobie dodatkowo jakieś grunty? 
	Burmistrz Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że są to dwie różne sytuacje.                       W Lubiechowie może być czterech właścicieli od których trzeba wykupić poszczególne części. W przypadku wyspy właścicielem była Gmina i można było podejmować odpowiednie decyzje, natomiast w Lubiechowie Gmina może podjąć decyzję tylko w sprawie parku.
	Pan Ryszard Strychalski Sołtys Sołectwa Krukowo zwrócił uwagę na fakt, że w momencie zbycia mieszkańcy Lubiechowa nie będą mogli wejść na teren tego parku, bo będzie to własność prywatna?
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że właściciel ma prawo swobodnego dysponowania swoją własnością, ale trzeba ważyć, co jest lepsze. Należy pamiętać o tym, że jeśli nie będziemy chcieli sprzedać parku, nie będzie chętnego na zakup samego pałacu, a wówczas nadal będzie to wyglądało, jak wygląda. Gminy nie stać, na to, by wydawać dziesiątki, czy steki tysięcy na restaurację tego parku, a potem co rok ponosić dalsze koszty po to tylko, żeby można było tam spacerować. Dla mieszkańców będzie lepiej jeśli to zostanie zagospodarowane, wyremontowane i będą tam przyjeżdżać ludzie, ponadto są to miejsca pracy. 
	Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że mówi się         o pałacu, ale jego obecny stan techniczny jest opłakany, z tego pałacu w środku została tylko kupa gruzu, pozostały tylko wieże, a cały obiekt grozi zawaleniem. Dlatego jeżeli ktoś chce go odrestaurować, a właściwie odbudować to trzeba być przychylnym, niech zostanie zabezpieczone jeszcze to wszystko co pozostało, niech powstanie coś ładnego.
	Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina przypomniał, że pytał również         o pojemniki do selektywnej zbiórki, które ustawione zostały przy Wiosce Dziecięcej SOS, kto może z nich korzystać?
	Pan Tomasz Rusiecki Dyrektor Wioski Dziecięcej SOS w Karlinie stwierdził, że jeśli chcemy mieć zbiórkę selektywną i uczyć sąsiadów odbył bezpośrednią rozmowę z osobą, która tę zbiórkę prowadzi i selekcjonuje i nowe pojemniki zostały ustawione po zawarciu umowy i koszty ich wywozu pokrywane są              z budżetu Wioski. Powiedział, że są osoby w Karlinie, które prowadzą gospodarstwo domowe i do przewoźnika mówią, że nie produkują śmieci. Pojemniki zostały zamówione również w celach edukacyjnych, aby podopiecznych uczyć selektywnej zbiórki. 
	Burmistrz Miasta i Gminy Pan Miśko powiedział, że nie jest nową sprawą, że podrzucane są różne dziwne rzeczy do pojemników nie przeznaczonych do tego, w mieście nie jest jeszcze najgorzej, ale bardzo źle jest na terenach wiejskich. Można rozważyć uwzględnienie wydatków na zakup dodatkowych pojemników do selektywnej zbiórki przy podejmowaniu następnej uchwały w sprawie zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Zaproponował, aby w tej sprawie Pan Ryszard Wapniarski Przewodniczący Zarządu Osiedla      Nr 2 w Karlinie zgłosił się do Pana Marka Lewandowskiego Zastępcy Burmistrza, aby ustalić miejsce w którym te pojemniki należałoby ustawić. Co do boisk i zwiększonych kosztów na ogrodzenie. Planowano, że boiska będą ogólnie dostępne przede wszystkim dla dzieci i młodzieży, ale nie jest to możliwe, nie zostało to uszanowane, stąd konieczność wykonania ogrodzenia, a jeżeli ogrodzenie to furtki, droga dojazdowa, a jeśli już taki zakres prac, to od razu siedzenia. Dlatego zostało to zrobione i zwiększyło koszty. Podkreślił, że pewne ryzykowne działania się opłacają i jako przykład podał rewitalizację. To może być kwota nawet rzędu miliona złotych dodatkowych środków, jakie Gmina otrzyma z oszczędności w inwestycjach. Nie zawsze da się wszystko zaplanować, czasem bywa jak z rewitalizacją, a czasem jak z boiskiem. Przy rewitalizacji czynione są starania o środki spoza budżetu w wysokości 85%. Są to szacunki, ponieważ nie wszędzie jest dokumentacja techniczna. Kosztorysy, które są przygotowywane są z pewnym naddatkiem, ale jaka będzie ostateczna suma okaże się po przetargu. Przykład stołówki, była rzekomo dokumentacja techniczna na około 300.000zł, a potem się okazało, że należy zrobić nową dokumentację, a teraz po przetargu wyszły koszty ponad 600.000zł i była to tylko jedna oferta. Rynek usług jest zapełniony, jest dużo robót i może się zdarzyć, że trzeba będzie przetarg powtórzyć. Przy rewitalizacji może być problem, aby pozyskać wykonawców – specjalistów, którzy podejmą się prac przy zabytkach. 
	Pani Bogumiła Hałasa Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, że stały pojemniki do selektywnej zbiórki na ulicy Bolesława Chrobrego, ale mieszkańcy wyrzucali do niech wszystko, żeby nie płacić za wywóz śmieci.
	Pan Bogdan Piłkowski przypomniał, że pytał również o zadłużenie na jednego mieszkańca, co to oznacza, czy ten dług 15.000.000zł istnienie?
	Przewodniczący Rady Pan Ryszewski zaproponował, aby Pan Piłkowski umówił się z Burmistrzem na spotkanie i wówczas wyjaśnił kwestie dotyczące zadłużenia.     
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że jeśli koszt remontu stołówki wzrósł tak bardzo, to jakie będą koszty hali sportowej.                             
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że planowany koszt budowy hali sportowej to 16.000.000zł netto, prawie 19.000.000zł brutto, ale VAT będzie odliczany. Sala, bo nawet nie halą, jaka została wybudowana w Białogardzie kosztowała 7.500.000zł. Trudno powiedzieć, czy koszty wzrosną, jeśli nie będzie wykonawców, to będzie drożej. Może się okazać, że środki jakie włoży Gmina będą wyższe. Należy spodziewać się wzrostu zadłużenia, trzeba złożyć jak najwięcej wniosków, ponieważ środki jakie można pozyskać nie są tak duże jakby się wydawało i szybko zostaną wyczerpane. Zadłużenie będzie rozsądne, aby można było długi spłacić.   
	Ad. 11
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Kazimierz Ryszewski podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1700 dokonał zamknięcia        XXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
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